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Ìîòèâèòå çà âîòà -
øèçîôðåíè÷íè,
äèñêóñèÿòà - ôîðìàëíà
В правовата държава не се пазариш в тъмни стаички за още
3 милиарда, заяви вицепремиерът и министър на икономиката
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оводите за провал във финан-
совата и икономическата политика
на правителството, озвучени от
вуйчото на Владислав Горанов -
Кирил Ананиев, и двамата бивши
финансови министри на ГЕРБ,
претърпяха фиаско по време на
дебатите в парламента вчера.

Мотивите на ГЕРБ за вота на
недоверие към кабинета на Кирил
Петков се сблъскаха челно с фак-
тите, изнесени от министрите.
Финансова и икономическа стабил-
ност, увеличаване на доходите и
отвоюване на държавата от пипа-
лата на мафията.

По същество - в пленарна зала
се сблъскаха два политически мо-
дела. От една страна - брадясали-
ят и обраслият от зависимости
модел на ГЕРБ, който пожертва
българите, за да обере България.
От друга - моделът на промяната,
който се бори да върне държавата
на българите.

След 24 часа парламентът ще
реши близкото ни бъдеще, но
какъвто и да е резултатът, днешна-
та политическа криза показва само
едно - изборът на политици не
трябва да бъде инфантилно емоци-
онален - тоя стои секси, ще му
гласувам, а после ще го псувам.

Изборът на политиците трябва
да е осмислен, с отговорност към
бъдещето. Защото политиката е
огледало на нагласи на избирате-
лите. Ако те са сбъркани, в управ-
лението няма как да влязат знаещи-
те и можещите.
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“Мотивите за искания вот
на недоверие са шизофренич-
ни, а водената дискусия за
финансова и икономическа
политика е формална”. Това
заяви вицепремиерът и ми-
нистър на икономиката Кор-
нелия Нинова от парламен-
тарната трибуна.

Според Нинова в мотиви-
те е записано, че парите по
Плана за възстановяване ги

няма, но ако си отиде прави-
телството, парите няма да ги
има още 1 година.

“Записано е, че няма под-
крепа за бизнеса в енергети-
ката и има лобистки интереси
за ВЕИ-та, но ако падне пра-
вителството, няма да мине
Законът за енергетиката с
поправките свръхпечалбите
от енергийните дружества да
се дадат за компенсации за

тока на бизнеса. Не е ли това
раздвоение на личността”, по-
пита Нинова.

Вицепремиерът Нинова
остро разкритикува изявите на
Тошко Йорданов /ИТН/, кой-
то каза, че ИТН напуснали
заради Северна Македония.
“Явно не си е чел мотивите на
вота. 1/3 от мотивите са зара-
ди енергийната политика, а те
имаха министър на енергети-

ката 6 месеца и сега ще гласу-
ват срещу собствения си ми-
нистър”, посочи Нинова.

Според Нинова “изборът
отсега нататък е, образно ка-
зано, между двете папки”, ко-
ито тя показа. Едната съдържа
данни, сравняващи икономи-
ката на годишна база към ап-
рил 2022 г. със състоянието й
при Борисов и ГЕРБ.

Без единни действия, през зимата може да има удвояване и
утрояване на цената на зърното, прогнозира вицепремиерът Асен
Василев. Очаква се и недостиг на строителни материали.

ÄÂÎÉÍÈ È ÒÐÎÉÍÈ ÖÅÍÈ ÍÀ ÇÚÐÍÎÒÎ

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:
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Закриването на спец-
съдилищата и спецпро-
куратурата не противо-
речи на конституцията.
Преназначаването на
магистратите, работещи
в тях, обаче е незакон-
но, пише в становище на
Върховния касационен
съд (ВКС) по конститу-
ционното дело, чрез ко-
ето главният прокурор
Иван Гешев се опитва да
отмени ликвидирането

В здравеопазването усилията да се
насочат към профилактика, скрининг,
индикатори за качество, дигитализация
в здравеопазването. Това мнение из-
разиха участниците в четвъртата на-
ционална конференция “Заедно за
повече здраве”.

“Двадесет години се събираме и го-
ворим едни и същи неща, но нищо не
помръдва, а консенсус се постига с об-
ществена дискусия и ще предложим на
политическите сили да обсъдим как ще
се управлява и как ще се финансира
здравната система. Има възможности
за промяна на финансирането на здра-

Çàêðèâàíåòî íà ñïåöñúäèëèùàòà
íå íàðóøàâà êîíñòèòóöèÿòà

Çà ïîâå÷å ïðîôèëàêòèêà
íàñòîÿâàò åêñïåðòè è ïîëèòèöè

веопазването, без да се повишава здрав-
ната вноска”, каза депутатът проф. Ге-
орги Михайлов.

Масовият скрининг трябва да се “из-
несе” от лекарския кабинет и да се прави
и на работното място на хората, предло-
жи д-р Иван Маджаров, председател на
Българския лекарски съюз.

Парадигмата в системата се промени,
насочихме се към лечението, към болни-
цата и забравихме всичко друго, каза
управителят на НЗОК проф. Петко Сал-
чев. Скрининг не може да се прави само
от общопрактикуващите лекари, а трябва
екип, но екипи няма, коментира той.

на структурите, съобщи
сайтът lex.bg. Те бяха
закрити с решение на
парламента, но Гешев
атакува промените пред
Конституционния съд с
твърдението, че тексто-
вете противоречат на
основния закон. Дело бе
образувано и в момента
се събират становища.

От становището на
ВКС става ясно, че спо-
ред съдиите няма про-

блем парламентът да
създава или закрива по-
добни структури. Основ-
ният мотив за тези про-
мени е оценката на ре-
зултатите от работата на
спецсъда и спецпрокура-
турата, се посочва в до-
кумента. Съдиите се
въздържат от оценка на
ефективността, тъй като
тя се дава по всяко дело,
което стига до последна-
та инстанция.

Ó÷èòåëè èñêàò ïðîìåíè â ïðîãðàìèòå ïî ìàòåìàòèêà è ãåîãðàôèÿ

ВКС:

Комисията по външна по-
литика в Народното събра-
ние ще проведе заседание
днес от 15 ч., за да бъде
обсъдено френското предло-
жение за разрешаване на спо-
ра между властите в София и
Скопие. Парламентарната
комисия има ключова роля за
взимането на решения във
връзка с политиката на
България спрямо РС Македо-
ния. Миналата седмица пра-

вителството прие решение,
което предвижда всяко пред-
ложение на Европейския
съюз по темата да се изпра-
ща незабавно на парламен-
тарната комисия.

Всички документи по пре-
говорния процес с Републи-
ка Северна Македония са
вече в Комисията по външна
политика на Народното съ-
брание. Външният министър
Теодора Генчовска ги е пре-

доставила веднага след като
от “Продължаваме промяна-
та” я призоваха публично да
направи това. Благодарим за
своевременната реакция на
министър Генчовска за избяг-
ването на всякакви спекула-
ции и недоразумения, съоб-
щиха от партия “Про-
дължаваме промяната”.

По-рано през деня от
партията призоваха  Генчов-
ска да свали секретния гриф

на преговорните документи
между двете страни. В пози-
ция на партията се подчер-
таваше, че документите не
могат да бъдат предоставе-
ни на широката публика, тъй
като Генчовска ги е депози-
рала с гриф за достъп “За
ползване”, което ограничава
кръга на хората, които мо-
гат да ги прочетат.

По-късно от МВнР отго-
вориха, че книжата нямат се-

кретен гриф и са внесени в
явно деловодство на Народ-
ното събрание и Министер-
ския съвет, като по този на-
чин са достъпни за запозна-
ване от всички народни
представители.

Българското вето над пре-
говорите за евроинтеграция
на Северна Македония стана
причина за оттеглянето на
“Има такъв народ” от управ-
ляващата коалиция.

Äîêóìåíòèòå çà ÐÑ Ìàêåäîíèÿ
ñà âúâ âúíøíàòà êîìèñèÿ
Днес ще се проведе заседание за обсъждане
на френското предложение за разрешаване на спора

Математика и География и
икономика са сред предметите с
най-много теми и понятия, пред-
ложени за отпадане или преме-
стване от учителите, участвали
в анкетата на Министерството
на образованието и науката за

оценка на учебните програми.
Всички педагози в страната бяха
поканени да се включат в елек-
тронното допитване, отзоваха
се над 18 000.

Предложенията за оптими-
зиране на учебното съдържа-

ние в началните класове са срав-
нително малко. Част от учите-
лите смятат, че изучаването на
личности и събития от българ-
ската история трябва да при-
ключи до Освобождението.
Според учителите е излишно

малките деца да учат какво е
“темп”, “команда”, “противо-
действие”, “притегляне”, “ори-
ентир”, “отсечка”, “престроява-
не”, “гръбен кроул”.

В прогимназиален етап пред-
ложенията са да не се изисква

умението за ориентиране с ком-
пас. В първи гимназиален етап
учителите искат от биологията
да отпаднат изискванията за де-
финиране на раса и за описване
на етапите на психосексуално-
то развитие на личността.

Социалистите в район “Изгрев” излязоха с позиция в
подкрепа на правителството. Тя бе прочетена от Цвете-
лин Софрониев, председател на районната организация
на БСП. В нея се казва, че връщането на ГЕРБ и ДПС
в управлението е подмяна на вота на българите. “БСП
пое своята отговорност и с опит и последователност се
включи пряко в държавното управление. Вместо парти-
ите в управлението да се съсредоточат върху проблеми-
те на българите, една от тях - “Има такъв народ”, пре-
даде гласувалите за нея стотици хиляди хора, в опит да
възстанови мракобесието, завладяло държавата ни пове-
че от десетилетие. В ход е подмяна на народния вот за
връщане на ГЕРБ и ДПС на власт в коалиция с ИТН и
“Възраждане”, се казва в позицията.

“БСП се опитва да налага добри решения, но войната
в коалицията е пагубна”, заяви председателят на БСП в
София Иван Таков пред партийния актив на районния съвет
в “Изгрев”, на който присъства и неговият заместник в
столичната организация на социалистите Иван Пешев.

“Много е важно как БСП ще излезе от това управление,
независимо кога ще се случи. В момента, за щастие, парти-
ята стои встрани от войната между два от партньорите в
коалицията, които се заливат с кофи помия”, каза Таков.
Според него такова поведение на партии, които са част от
управлението, е пагубно, а подобни действия рушат дове-
рието в институциите и партиите.

За около 60 дни Иван Таков направи над 20 посещения на събрания на районните организации
на социалистите в София, на които отговаря на въпроси на партийните членове

Ñîöèàëèñòèòå â ðàéîí „Èçãðåâ” ïîäêðåïèõà ïðàâèòåëñòâîòî
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Корнелия Нинова

Ïîñî÷âàì íàðóøåíèÿòà
ñ äîêóìåíòè, à íå
ñ sms-è, çàùîòî
òîâà å ïàðëàìåíò,
à íå èçïîâåäàëíÿ

От стр. 1

БВП през първото тримесечие
на 2021 г. има спад, а през 2022 г.
- 4% ръст. Безработицата е била
6,1%, а сега е 4,6%. Ръстът на про-
мишленото производство е бил
109%, а сега е 126%. Преки чуж-
дестранни инвестиции - от 244
млн. лв. са нараснали на 883 млн.
лв., а износът - от 16,7 на 33,6%.
По онова време нямаше война, ня-
маше криза с енергийните достав-
ки, нямаше ръст на цените, имаше
КОВИД, но КОВИД и сега има-
ше. Мотивите на вота са не про-
сто несъстоятелни, а арогантни,
обобщи вицепремиерът.

Във втората папка се съдържа-
ха доклади от АДФИ и Сметната
палата за нарушения при язовири-
те.

Според Нинова има разлика
между БСП и ИТН, между Мини-
стерството на икономиката и
МРРБ. “Това, което се случва в
пътищата, 1:1 се случва в язовири-
те - помните ли онези 500 млн. лв.
за ремонта на 1 язовир? Аз не
постъпих като ИТН, не поисках
още 500 млн., а извиках АДФИ и

Председателят на
парламентарната гру-
па на “БСП за Бълга-
рия” Георги Свилен-
ски призова ГЕРБ да
не се обясняват с уп-
равлението на Пламен
Орешарски, защото
през 2014 г. Борисов
предложил на БСП
голяма коалиция.
“Трансформацията
трудно може да я
обясните. БСП я
търсехте за управле-
ние, само че БСП
няма да управлява с
вас”, коментира Сви-
ленски. Според него
най-благоприятният
вариант е правителст-
вото да преодолее
вота и да продължи да
изпълнява коалицион-
ното споразумение.
“Пътищата са два -
или кабинетът оцеля-
ва и събира допълни-
телна подкрепа от

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Ìîòèâèòå çà âîòà...

Цял ден депутатите об-
съждаха вота на недоверие
към кабинета на Кирил Пет-
ков, който бе внесен от ГЕРБ
и подкрепен от ДПС, “Възраж-
дане” и бившите коалиционни
партньори във властта от “Има
такъв народ”. Гласуването на
вота ще е поне 24 часа след
обсъждането му, което озна-
чава, че вероятно ще се прове-
де в четвъртък.

Дебатите започнаха с оп-
ровергаване на твърдения от
мотивите за вота от страна на
премиера Кирил Петков, кой-
то обвини опозицията в невер-
ни внушения. “Какъв икономи-
чески срив, когато говорим за
икономически ръст?”, попита
Петков. Той отхвърли като аб-

Äåïóòàòè è ìèíèñòðè
ñïîðèõà ïî âîòà öÿë äåí
Не разрешавайте българската политика и  държавата да зависят от четири есемеса
и четирима души, които не са в тази зала, призова премиерът Кирил Петков

солютно невярно и твърдение-
то, че хазната е останала без
пари, при 9 милиарда лева
фискален резерв.

“Сега депутатите трябва да
изберат дали да са на страна-
та на промяната или ще спрат
реформите. Много от вас са с
чисти помисли”, обърна се
Петков към депутатите от

ИТН и поиска тяхната под-
крепа.

“Историята на България се
пише в момента. Не разреша-
вайте българската политика и
накъде тръгва тази държава да
зависи от четири есемеса и че-
тирима души, които не са в
тази зала”, призова колегите
си премиерът. “Първият е г-н
Борисов, който се страхува,
че правосъдието ще дойде и
до него. Вторият е г-н Пеев-
ски, който също се страхува,
че неговите фирми няма да по-
лучат тези строителни мили-
арди, за които, може би, има
договорка с някой друг в тази
зала. А за хората, които мълча-
ха досега, опитвайки се да
кажат нещо за еврото, но не

го разбрахме, г-жа Митрофа-
нова не е толкова страшна.
Може да не я слушате за всич-
ко, което ви каза”, заяви Ки-
рил Петков. Премиерът уточ-
ни, че четвъртият човек, кого-
то е визирал в изказването си,
е лидерът на ИТН Слави Три-
фонов.

Емоционално изказване на-

прави след премиера финансо-
вият министър Асен Василев,
който обяви мотивите за вота
за нескопосани. “Политиката,
която провеждахте последни-
те 12 години, беше насочена
към това богатите да стават
по-богати, а бедните да си ос-
танат бедни. Политиката на на-
стоящето правителство е да се

СНИМКИ БТА

подпомогнат бедните, да се ин-
вестира в образование, здраве-
опазване и инфраструктура,
така че всички в България да
се ползват и от еврофондове-
те, и от данъците. А не парите
да изтичат в кюлчета, пачки и
чекмеджета”, заяви вицепреми-
ерът. Той също даде конкрет-
ни данни и цифри за дълга на

страната, дефицита, вноса и
износа.

“Знам, че е политически
удобно да се говорят глупос-
ти, но ако искаме да имаме ис-
тински икономически дебат, за
това как да се управлява кри-
зата. Ние сме отворени във
всеки един момент към този
дебат”, каза още Василев.

ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ:

Èëè êàáèíåòúò îöåëÿâà,
èëè îòèâàìå íà èçáîðè

независими депутати
и от други, или прави-
телството пада и оти-
ваме на избори”, про-
гнозира депутатът.
Според него, за да се
провеждат реформи,
за да работи парла-
ментът, трябват мно-

го повече депутати от
121.

Социалистът Бо-
рислав Гуцанов пък
запита ГЕРБ дали са
забравили протести-
те срещу провежда-
ното от тях управле-
ние. “И с вас, и без

вас правителството
ще успее, като бъде-
те убедени, че ще
преизберем предсе-
дателя на Народното
събрание, за да се
движат нещата въпре-
ки вас”, закани се
червеният депутат.

Сметната палата. Така се прави в
правовата държава, не отиваш в
тъмни стаички да се пазариш за
още 3 млрд. и да ги налееш в същи-
те кражби. Сега ще докажа защо
мафията, статуквото, олигарсите и
крадците въстанаха срещу промя-
ната”, закани се Нинова.

И цитира резултатите от про-
верките, според които строежите
на язовирите са незаконни, затова
тя ги е дала на прокуратурата.

Корнелия Нинова припомни
всички мерки на правителството в
отговор на ръста на цените, обед-
няването, неравенствата, намаляла-
та покупателна способност.

“Опонентите ни критикуват,
но същите мерки са въведени в цял
свят и Европа”, заключи Нинова.

Вицепремиерът постави на
мястото му и Станислав Балаба-
нов /ИТН/, който се опита да й
опонира, че партията му била под-
крепила актуализацията на бюдже-
та. Корнелия Нинова му разясни
нагледно, че гласуването за  т.нар.
“малки бюджети” и против за го-
лемия бюджет означава саботаж на
всички мерки в помощ на хората и
бизнеса.
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Към края на 2021 г. в страната функ-
ционират 341 заведения за болнична
помощ с 54 491 легла, от които 319 са
болници с 52 246 легла. В сравнение с
предходната година болниците намаля-
ват с една, но броят на леглата в тях се
увеличава с 275, сочат данните на НСИ.
Осигуреността на населението с болнич-
ни легла в края на 2021 г. е 796,8 на 100
хил. души и нараства в сравнение с 2020
г., когато е била 783,9. В същото време
към края на 2021 г. населението на Бълга-
рия е 6 838 937 души и за година е на-
маляло със 77 611 души.

Над половината от болниците са

Предложение на Главната
дирекция “Из-пълнение на
наказанията” за оптимизация
на структурите на арестите и
затворите предвижда закрива-
не на ареста в Силистра. За
това съобщиха от  синдикал-
ната организация в града.
Така ще се наложи
прехвърлянето на за-държа-
ните в Добрич и разпределя-
не на служителите по график
към службите в Добрич и
Варна. Това означава работе-
щите да пътуват от 200 до
300 км дневно в двете посо-
ки, за да отидат на работа.
Служителите са на мнение, че
това ако се случи, ще бъдат
принудени да напуснат. Из-
численията показват, че при
15 дежурства на месец по 12-
часови смени, на човек пъту-
ването ще излиза около 1200
лева. Дирекцията не поема
пътните разходи и квартири.

Георги Тодоров, Иван Мар-
чев и Борислав Борисов споде-
лят общото мнение, че няма

От 1 до 3 юли на полигона ДЗС в
Русе отново ще се проведе Междуна-
родният тунинг фестивал “МАСКА”.
Това е един от най-големите и инова-
тивни тунинг фестивали в България,
събиращ хиляди зрители с концепция,
отличаваща се от останалите.

Събитието включва разнообразна
програма, на която ще има дрифт шоу,
офроуд, тунинг изложение, картинг,
кар аудио, голяма сцена, живи статуи,
автокино, MASKA KIDS - зона за дет-
ски забавления с аниматори, игри и
танци и много атракциони. Ще има и
вечерно шоу. На сцената ще присъ-
стват известни изпълнители и актьо-

През следващата учеб-
на година община Генерал
Тошево ще подпомага фи-
нансово кандидат-студен-
ти и студенти по три де-
фицитни за региона спе-
циалности. Те ще получа-
ват месечни помощи, с
които ще могат да покри-
ват семестриалните си
такси и част от разходите
си за обучение.

Със заповед на кмета
на общината Валентин
Димитров за учебната
2022-2023 година се от-

СНИМКА РАЙОН „КРАСНО СЕЛО”

От качеството на строителство на пристройка към детска ясла 31 в кв. “Хиподрума”
се оплака кметът на район “Красно село” Росина Станиславова. Тя покани и кмета
Йорданка Фандъкова на проверка на начина на полагане на топлоизолация, направените
отвори за инсталации в плочите на сградата и монтажа на вътрешни врати

Çà ãîäèíà áîëíèöèòå
íàìàëåëè ñ åäíà, íî ëåãëàòà
ñå óâåëè÷èëè ñ 275
Лекарите са с близо 800 повече от медицинските сестри

Аида ОВАНЕС

многопрофилни и за активно лечение, а в
тях са съсредоточени близо три четвърти
от леглата. Специализираните болници
са 137 с 13 828 легла. По традиция у нас
болниците за продължително лечение са
изключително малко. Само една е за
продължително лечение със 145 легла,
16 са за продължително лечение и реха-
билитация и 34 са за рехабилитация с
5091 легла. Неотдавна стана ясно, че през
последните 6 години например онкобол-
ниците от 16 са станали 42, но палиатив-
ни грижи се предоставят в много малко
от тях, сочи анализ на Индекса на болни-
ците. През м.г. НЗОК е платила за пали-
ативни грижи на 1657 души в 16 лечебни
заведения, като най-много пациенти са
обгрижени КОЦ във Враца и в “Св. Ма-
рина” във Варна. През 2020 г. касата е

платила за палиативни грижи за 1789
души в 17 лечебни заведения.

В края на 2021 г. на основен трудов
договор в лечебните и здравните заведе-
ния в страната практикуват 29 604 лека-
ри (със 113 по-малко от 2020 г.). Едва
4935 лекари са до 35 г. Най-голям е делът
на 55-64-годишните - 10 338. Те са близо
35%. Почти всеки пети лекар (18,6%) е
над 65 г. Най-малко са лекарите на 35-44
г. Макар че в последните години намаля-
ват личните лекари, делът им остава най-
голям. Следват кардиолозите (6,2%).
Очаквано най-много общопрактикуващи
лекари има в градовете с университетски
болници. Първенецът е Плевен с 67,3
лекари на 10 хил. население, следват Со-
фия, Пловдив и Варна. С най-малко лич-
ни лекари разполагат хората от Кърджа-

лийска област - 3,2 на 10 хил. души. И
преди КОВИД докторите по белодробни
болести бяха малко, а инфекционистите
- още по-малко, но коронавирусът показа
реалната картина с недостига на тези спе-
циалисти. През 2021 г. практикуващи
пневмология и фтизиатрия са 596 (2% от
всички лекари), а инфекциозни болести -
едва 248 (0,8%). На трудов договор в
болниците работят 17 179 лекари, а в
извънболничната помощ са 10 255.

Зъболекарите са 7499, като 6585 от
тях работят с НЗОК.

Специалистите по здравни грижи са
44 451, като 28 816 от тях са медицински
сестри (с 344 по-малко от 2020 г.), а 3264
- акушерки (с 13 повече от 2020 г.). Така
медицинските сестри са със 788 по-малко
от лекарите, а от друга страна, те се сто-
пяват почти тройно повече от докторите.

Коментар на стр. 8

нищо лошо в оптимизация на
структурите, но че конкретно-
то предложение за Силистра не
е обмислено и от него ще пост-
радат и работещите, и техните
семейства.

Преди по-малко от месец,
когато синдикалните дружест-
ва на “Затвори и арести” изля-
зоха на протест, работещите в
Силистра подкрепиха колегите
си в исканията не само за пови-
шение на трудовите възнаграж-
дения, но посочиха, че има нуж-
да и от подобряване условията
на труд. В отговор научават, че
има изпратено предложение до
правосъдния министър Надеж-
да Йорданова за реорганизация
на арестите в Силистра, Вели-
ко Търново, Сандански,
Кърджали и Смолян. За Силис-
тра и Смолян се посочва, че не
са достатъчно натоварени и
следва да бъдат закрити.

Справките показват, че
арестът в Силистра работи на
над 50% средномесечна нато-
вареност, казват служителите.

Çàêðèâàò àðåñòà
â Ñèëèñòðà

Ôåñòèâàëúò „ÌÀÑÊÀ”
îòíîâî â Ðóñå

ри - 100 КИЛА, Mom4eto, Алек-
сандър Сано и други гости.

Една от целите на организаторите
е обединяването на любители на висо-
ките скорости от различни страни на
едно място, като тази година се очак-
ват много посетители и участници от
Румъния и други съседни държави.

Началото е на 1 юли с прожекция
в автокиното на филма “В сърцето на
машината”. Фестивалът продължава
на 2 и 3 юли с разнообразна програ-
ма и изненади.

Партньори на събитието са общи-
на Русе и Общинската фондация
“Русе - град на свободния дух”.

Îáùèíà Ãåíåðàë Òîøåâî äàâà
ñòèïåíäèè íà  ñòóäåíòè

пускат  четири стипендии
- една за “Медицински ла-
борант”, две - за “Меди-
цинска сестра”, и една за
специалност “Строител-
ство на сгради и съоръже-
ния”. Определеният раз-
мер на стипендиите и за
трите специалности е 500
лева, като сумата ще бъде
отпускана за 10 месеца в
годината.

Кандидатите трябва да
имат постоянен адрес в
едно от населените места
на територията на общи-

на Генерал Тошево, да са
записани да учат редовна
или задочна форма на обу-
чение във висши училища,
акредитирани от Нацио-
налната агенция за оценя-
ване и акредитация. Те
трябва да учат в специал-
ности, по които общината
има нужда от изпълнител-
ски и ръководни кадри с
висше образование, както
и да имат успех над 4.
Кандидат-стипендиантите
могат да подават докумен-
ти от 1 юли до 31 август.
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Цените за литър гориво
отново скочиха, като на ос-
новните и най-големи бензи-
ностанции те варират. За
литър бензин А95 шофьорите
плащат съответно между 3,25
лв. и 3,54 лв., а за литър обик-
новен дизел сумата достига от
3,33 лв. до 3,65 лв. От 22 май
до вчера обикновеният бензин
се е повишил с повече от 7%
или с 23 ст. на литър и от 3,14
лв. е скочил на 3,37 лв. сред-
но на литър. Обикновеният
дизел е поскъпнал от 22 май
до вчера с 22 ст. - от средно
3,28 на литър до 3,50 на литър
или с близо 7%. Само след
дни, на 1 юли, се очаква да
бъде прието облекчението от
25 стотинки на цената за
литър обикновено гориво.

Комисията за защита на
конкуренцията (КЗК) няма
правомощия за ценово регу-
лиране, нито в нейната ком-
петентност попада разследва-
не на спекула и защита на
потребителите. Характерно за
органите за защита на конку-
ренцията е да се намесват по

Спорната процедура на
инженеринг, която събира
в себе си и проектирането
на инфраструктурните
обекти, и строителството,
може да бъде ограничена.
Депутати са внесли про-
мени в Закона за общест-
вените поръчки (ЗОП), ко-
ито вече са разпределени
по комисии. В мотивите
към законопроекта се по-
сочва, че инженерингът е
“корупционен” метод, а
строителството, изпълне-
но по този начин, е със
“съмнително качество,
спорна сигурност и несъ-
размерно високи цени”.

С инженеринга отпада
една процедура от проце-
са по изграждането на да-
ден инфраструктурен
обект - изборът на из-
пълнител за проектиране и
надзор на проекта. Това
става ангажимент на стро-
ителя, който обаче има
мотив да избере архитек-
ти и проектанти на по-
ниска цена, което обаче е
предпоставка за по-ниско
качество на изпълнението.

Вносителите посочват,
че с техните промени, ос-

Започва поетапно пълно обновление на Тер-
минал 2 на летище София, а преди началото на
следващото лято всички полети ще се изпълняват
от него. Това съобщи Хесус Кабайеро, който е
изпълнителен директор на “СОФ кънект”, фирма-
та концесионер на най-голямата ни аерогара. Ак-
тивните строителни дейности, които трябва да
променят облика на летището, ще бъдат наесен.

Планът предвижда разширяване и увелича-
ване на капацитета за проверка на багажа и на
документите, като последното включва увели-
чаване на служителите на “Гранична полиция”.
Гишетата за чекиране също се очаква да се уд-
воят, а освен това предстои обявяването на търг
за система за обработка на багажа, която включ-
ва и самообслужване.

Предвиждат се три нови ръкава за различни
по размер самолети, обновяване на зоните за про-
дажби на стоки и на тези за хранене. Ще има и
тераса с гледка към самолетите и възможности за
пушене, за което по думите на Кабайеро много
настоявали българските пътници. Също така пред-
стоял и ремонт на закрития паркинг, който е в
много лошо състояние.

Терминал 1 ще бъде запазен като историчес-
ка за летището сграда, където ще се поемат част-
ни полети и където ще остане и сега действащата
ВИП зона, която ще бъде обновена. След при-
ключването на строителните дейности на терми-
нала се предвижда план за изграждането на Тер-
минал 3, който трябва да заработи до 2030 г.

отношение на повишаване на
цените, само когато това е в
резултат на забранено спора-
зумение или на злоупотреба с
господстващо положение,
като контролът, който се осъ-
ществява, е последващ. Това
заявиха по-рано от КЗК в от-
говор на изявления, съдържа-
щи твърдение, че КЗК не
изпълнява своите правомощия
като не се намесва в ценооб-
разуването при цените на го-
ривата в страната. Контролът
от страна на органа по конку-
ренция е предварителен един-
ствено по отношение на кон-
трола върху концентрациите
между предприятия. Регулира-
нето на цени може да попадне
в правомощията единствено
на секторните регулатори, но
е несъвместимо с осигурява-
нето на защита на конкурен-
цията. Комисията също така
не разполага с правомощие да
дава становище за цените на
предлагани стоки или услуги.

Българската държава само-
стоятелно не участва като
производител или търговец на

случая е швейцарска компания,
посочи Митев по повод
твърдения на депутата от ГЕРБ
Делян Добрев, че бензинът се
продава в България с един лев
надценка за литър.

В КЗК няма налична ин-
формация за това българска-
та държава да участва в про-
изводството или продажба-
та на горива на българския
или световния пазар. Не ни
е известно да има такива

данни, каза по-рано Надя
Минчева от КЗК.

Депутатът от “БСП за
България” Румен Гечев изра-
зи съмнение дали наистина
е некачествен сорт “Урал” и
допълни, че той се купува от
целия свят. Гечев каза, че ве-
роятно причината у нас той
да не е толкова качествен е
заради “алхимичните” уме-
ния на някои от продавачи-
те на горива.

Íîâî ïîñêúïâàíå íà ãîðèâàòà
Само за месец цените са се повишили с над 20 стотинки на литър

Äî ñëåäâàùîòî ëÿòî
çàòâàðÿò òåðìèíàë 1
íà ëåòèùå Ñîôèÿ

Ïðîìåíÿò èíæåíåðèíãà â ñòðîèòåëñòâîòî

вен че ще намалеят случаи-
те на процедури на инже-
неринг, се променя и само-
то понятие. “Инженеринг”
вече ще означава комплекс-
на услуга при строителния
и инвестиционен процес,
осъвместяваща извър-
шването на проучвателни и
проектни дейности по една
или повече части на уст-
ройствените планове и ин-
вестиционните проекти, за-
едно с изграждането на

строежа от началото до
края на строителния про-
цес. В законопроекта се
посочва, че строителство-
то при условия на инжене-
ринг може да се допуска
само в следните случаи:
При изграждане на нацио-
нални обекти, за които в
България не са налични по-
знания и опит за тяхното
проектиране и технология
за изпълнение; При изграж-
дането на общински обек-

ти от 3-та, 4-та, 5-та и 6-та
категории, съгласно ЗУТ,
финансирани по европей-
ски програми или от об-
щински бюджети, със срок
на изпълнение до една ка-
лендарна година и строи-
телна стойност до 120 хил.
лв. без ДДС; При изграж-
дане или възстановяване на
обекти, повредени от при-
родни бедствия, аварии или
други форсмажорни обсто-
ятелства.

горива и не трябва да се меси
пряко на свободния пазар. Това
каза вчера председателят на
постоянно действащата подко-
мисия за наблюдение на дей-
ността в областта на защитата
на потребителите и огранича-
ването на монополите Искрен
Митев от ПП. Единият лев
разлика, който остава между
производствената и продажна-
та цена на петрола, остава при
търговеца на гориво, който в

Държавният газов оператор “Бул-
гартрансгаз” работи усилено не само
за газовата свързаност на страната,
но и активно за развитието на водо-
рода, стана ясно от думите на
изпълнителния директор на дружест-
вото Владимир Малинов на Софий-
ския икономически форум. Компани-
ята има няколко проекта, като се ра-
боти съвместно с Гърция и предстои

Ïëàíèðà ñå âîäîðîäîïðîâîä îò Ñîôèÿ äî Ñîëóí
посещение на Малинов в Атина за
свързаността на мрежи за пренос на
водород на двете държави.

В предишни енергийни форуми
Малинов също е коментирал, че голя-
мото предизвикателство пред газовите
оператори и трансформацията на мре-
жите им така, че по тях да може да се
пренася и водород с оглед намерение-
то на Брюксел да се спре използване-

то на синьото гориво след 2030 г.
Изискването е на 1 януари 2025 г. да
има минимум 5% свързаност, но са
поставени по-амбициозни цели - до 10-
15 на сто свързаност да се постигне в
този период, посочи Малинов. Той
припомни плана за изграждане на во-
дородопровод за комплекса “Марица
Изток”. Има и съвместен проект, кой-
то да свърже София и Солун с водоро-

допровод, каза газовият шеф.
Според него обаче времето за при-

родния газ още не е изтекло и той ще
остане енергия на прехода в сегашни-
те тежки икономически и геополити-
чески времена, но е дошло времето на
преход към водорода като допълнение
на синьото гориво. С времето ще се
вдига съотношението на зеления водо-
род спрямо природния газ.
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Без предприемането на единни
действия през зимата може да има уд-
вояване и утрояване на цената на
зърното. Това каза заместник ми-
нистър-председателят по еврофондо-
вете и министър на финансите Асен
Василев на откриването на Софий-
ския икономически форум III, който
се провежда в “София Хотел Балкан”,
цитиран от БТА. Той уточни, че към
момента Русия не изнася зърно. Ук-
райна пък не може да го изнася, защо-
то пристанищата й са блокирани от
Русия, а транспортът по суша е с
ограничен капацитет.

Повечето количества от зърно са
изкупени от Китай, защото те са пред-
ложили най-високата цена, посочи Ва-
силев. Страните, които имат най-го-
ляма нужда от зърно като държавите
в Северна Африка, ще получат много
малки количества или изобщо няма да
ги получат. Това от своя страна озна-
чава, че може да се очаква голяма ми-
грантска вълна от тези държави към
Европа.

Äî çèìàòà ìîæå äà èìà äâîéíè
è òðîéíè öåíè íà çúðíîòî
Недостиг на строителни материали
и на редки метали очаква
вицепремиерът Асен Василев

СНИМКА БТА

Асен Василев

Ако Европа не задейства пазарни-
те механизми да се помогне на бедни-
те държави да се сдобият със зърно,
може да се очаква масово завишаване
на цените на храните в Европа, доба-
ви Василев. Предприемането на един-
ни действия от страна на Европа оз-
начава да се задейства член 15, за да
се задържи европейският пазар и
всичкият износ, извън Европа, да бъде
контролиран и не да отива към тези,
които предложат най-висока цена, а
към тези, които имат най-голяма нуж-
да от зърно. По този начин ще се
избегне хуманитарната криза и ката-
строфа.

Ще има и други проблеми, които
ще се появят в близко бъдеще. Те ще
бъдат свързани с недостиг на строи-
телни материали, както и на редки ме-
тали, прогнозира вицепремиерът.

В средносрочен план трябва да се
подобри свързаността между Гърция,
България, Румъния и Полша, за да
може да се изградят необходимите га-
зопроводи, пътища, железопътни ли-

нии, за да може да се придвижват сто-
ките, добави Василев. Той смята, че
Черно море поне в близко бъдеще няма
да може да бъде използвано като пре-
возен канал, тъй като превозите на

товари по него ще бъдат високориско-
ви. Взимането на решения на ниво Ев-
ропейски съюз трябва да се ускори,
защото трябва да се действа по-бързо,
призова българският вицепремиер.

Инвестиционният фонд на
инициативата “Три морета”
е купил значителен дял в
“БМФ Порт Бургас” от фир-
мата на братя Домусчиеви
“Адванс Пропъртис”, съоб-
щиха и от фонда, и от прода-
вача.

Цената на сделката не се
съобщава, нито размерът на
продадения дял, но става
ясно, че компанията на бра-
тя Домусчиеви остава мажо-

Ôîíä „Òðè ìîðåòà” ïðèäîáèâà ÷àñò îò „ÁÌÔ Ïîðò Áóðãàñ”
ритарен собственик на клю-
човото пристанище. Инвес-
тицията подлежи на одобре-
ние на органите за защита на
конкуренцията.

Фонд “Три морета” е на-
сочен към инвестиции в
енергийна, транспортна и
цифрова инфраструктура в
страните членки на ЕС от
Централна и Източна Евро-
па, които граничат с Бал-
тийско,  Адриатическо и

Черно море.
Обектът включва Приста-

нищен терминал Бургас Из-
ток II и Пристанищен терми-
нал Бургас Запад, които са
обекти на две дългосрочни
концесии, предоставени от
българското правителство.

Благодарение на сделката
фонд “Три морета” се очаква
да направи значими инвести-
ции в пристанището - разши-
ряване на съществуващите

корабни места, изграждане
на нови корабни места, по-
нататъшна модернизация на
съоръженията и възможност
за обработка на нови видове
товари.

Вложението в “БМФ
Порт Бургас” представлява
четвъртата инвестиция на
Фонд “Три морета” след
придобиването на Cargounit,
водещия бизнес за лизинг на
локомотиви в Полша; из-

граждането на най-модерния
център за данни Tier3/Tier 4
в Балтийските страни чрез
инвестицията в центровете
за данни Greenergy в Есто-
ния и придобиването на ма-
жоритарен дял в Enery, раз-
работчик на възобновяеми
енергийни източници в ре-
гиона с капацитет на про-
екти от над 3GW за произ-
водство на възобновяема
енергия.

Временно да се огра-
ничи износът на необра-
ботен дървен материал
(митнически тарифен код
4403) за трети страни.
Това е сред мерките, кои-
то предлагат от Браншо-
вата камара на дървооб-
работващата и мебелната
промишленост (БКДМП).
От организацията инфор-
мират, че голяма част от
фирмите в сектор “Про-
изводство на мебели и
дървообработване” из-
питват сериозни пробле-
ми и загуби заради недо-
стиг на дървесина. “Ис-
крено се надявам, че на-
шето мнение ще бъде взе-
то предвид, тъй като два-
та бранша формират бли-
зо 4% от БВП на страна-
та и осигуряват работа на
почти 55 000 души. При-
зоваваме институциите да

Èñêàò îãðàíè÷àâàíå â èçíîñà
íà äúðâåí ìàòåðèàë

поемат отговорност и
предприемат мерки, за да
може дървесината да се
преработва в България,
като по този начин се
създават хиляди работни
места в потенциално за-
страшените от обезлюдя-
ване планински и полу-
планински региони. Ако
държавата определи ясни
правила и регламентира
потреблението на дърве-
сина, като насърчи каскад-
ната употреба и създава-
нето на продукти с висо-
ка добавена стойност и
дълъг жизнен цикъл, сек-
торът би носил и добаве-
на икономическа стой-
ност”, заяви на конферен-
ция проф. д-р Васил Жив-
ков, председател на
БКДМП.

Според него заради
недостига на дървесина

Цената на смилянския боб вече
достигна 18 лв. за килограм, докато
миналата година струваше най-мно-
го 12 лв. Това съобщи Банчо Кичу-
ков, производител и председател на
Сдружението на производителите на
смилянски фасул, при откриването
на фермерския пазар в столичния жк
“Надежда”.

В производството на смилянския
фасул почти всички операции са на

Ñìèëÿíñêèÿò áîá
ãîíè 20 ëâ. çà êèëîãðàì

по-голяма част от компа-
ниите, свързани с бран-
шовете дърводобив и
дървообработване, са за-
страшени от неизпълне-
ние на договори със свои
партньори, а при остана-
лите има риск от спиране
на работа. По думите на
проф. Живков основната
причина е ограниченият
добив на дървесина в
страната, включително от
държавните горски тери-
тории, който се дължи
включително и на не-
изпълнение на горските
планове за добиване на
дървесина. Наблюдава с
около 20% съкращаване
на персонала в дървооб-
работващите фирми и
този процент може да се
увеличи с нарастването
на дефицита на дървеси-
на, коментира Живков.

ръка, обясни Кичуков. С всички зе-
меделски продукти ще бъде трудно,
защото всичко поскъпна, каза той.
Според него разходите за производ-
ството на смилянски фасул са между
800 и 1000 лева на декар.

Вчерашната инициатива започна
с приготвянето на 300 порции сми-
лянски фасул, които се раздават без-
платно на посетителите на фермер-
ския пазар.
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Това означава България повече да не може
да блокира РСМ за членството й в ЕС

СНИМКИ БТА

Над 120 хиляди грузинци участваха в шествието “Марш за Европа” в подкрепа на членството на страната в ЕС,
дни след като ЕК препоръча отлагане на кандидатурата на Тбилиси. Народният гняв е насочен срещу основателя
на управляващата партия олигарха Бидзина Иванишвили, за когото се смята, че проваля кандидатурата

Втора седмица продължават
протестите в Еквадор.
Недоволните настояват
президентът Гийермо Ласо
да провежда по-социални политики

ЕС трябва да може да
реагира по-бързо на геопо-
литическите събития и тряб-
ва да се премахне изисква-
нето за единодушие при взе-
мането на външнополитиче-
ски решения, заяви предсе-
дателката на Европейската
комисия Урсула фон дер
Лайен, съобщи брюкселско-
то издание “Политико”, ци-
тирано от БТА.

Фон дер Лайен отговори
на въпрос на “Политико”
дали и как може да се нало-
жи ЕС да промени процеса
на вземане на решения, кой-
то често изисква единоду-
шие, за да приеме потенци-

Хърватското правителство замрази на сегашните равни-
ща цените на горивата на всички бензиностанции, освен на
магистралите, съобщиха световните медии.

Така евродизелът ще струва 13,08 куни (3,40 лв.), а
бензинът Евросупер 95 - 13,50 куни (3,51 лв.). Мярката
засяга 94% от всички 961 бензиностанции в страната.

На автомагистралите цената на дизела може да расте,
като сега е 13,57 куни, а на Евросупер 95 - 14,06 куни.

“По този начин ще защитим стандарта на живот на
гражданите и като се има предвид, че Хърватия е привле-
кателна туристическа дестинация, ще дадем възможност за
интензивен туристически сезон”, заяви премиерът Андрей
Пленкович.

По-рано този месец управляващите намалиха допълни-
телно акциза и маржовете за продажба на горивата в опит
да облекчат въздействието от повишаването на световните
цени на петрола върху гражданите.

От 1 април кабинетът въведе набор от ценови ограни-
чения, намаление на ДДС и нови субсидии, за да помогне
на домакинствата, фирмите и земеделските производители.

Александър Шапич е
новият кмет на Белград

Градските съветници на Бел-

град избраха Александър Шапич за

кмет на столицата за 4-годишен

мандат, съобщават местните ме-

дии. Кандидатът на Сръбската

прогресивна партия (СПП) на пре-

зидента Александър Вучич бе под-

крепен при тайното гласуване от

57 съветници от СПП и социали-

стическата партия.

Макрон не прие оставката
на премиера Борн

Френският премиер Елизабет

Борн предложи оставката си на

президента Еманюел Макрон, след

като управляващата партия загу-

би мнозинството си на изборите,

но той я отхвърлил, съобщиха от

Елисейския дворец. Правителство-

то ще продължи да работи през

следващите дни, докато се наме-

рят “конструктивни решения” на

политическата безизходица в раз-

говори с опозиционните партии.

Русия планира референдум
за Херсонска област

Референдумът за присъединява-

не на Херсонска област към Русия

ще се състои наесен, обяви зам.-

ръководителят на руската адми-

нистрация Олег Стремоусов. Той

обясни, че тече подготовка и се

решават организационни въпроси,

но “вървят по пътя на Крим”.

Пети избори в Израел
за три години

Израел се отправя към пети

парламентарни избори в рамките

на три години и половина, пише в.

“Джерузалем пост”. В съвместно

изявление премиерът Нафтали

Бенет и вицепремиерът Яир Лапид

заявиха, че ще внесат за гласуване

законопроект за разпускане на

Кнесета. Изборите вероятно ще се

проведат на 25 октомври. Според

проучванията опозиционната пар-

тия “Ликуд” на бившия премиер

Бенямин Нетаняху е с най-голяма

подкрепа.

Библейски потоп в Индия

Валежи и наводнения потопиха

села, унищожиха посеви и разруши-

ха домове в 32 от 35-те района в

Индия. За седмица са загинали най-

малко 45 души. Над 4,7 милиона са

били разселени. Спасителните ла-

гери са в окаяно състояние.

Õúðâàòèÿ çàìðàçè
öåíèòå íà ãîðèâàòà

ални нови страни членки,
сред които са не само Ук-
райна и Молдова, но и стра-
ните от Западните Балкани
- Албания, Черна гора, Се-
верна Македония и Сърбия.

В отговора си Фон дер
Лайен призна, че подобна
сериозна промяна в процеса
на вземане на решения в ЕС,
дори само по отношение на
външната политика, ще бъде
трудно постижима. Що се
отнася до промяната на изи-
скването за единодушие в
други области, председател-
ката заяви, че е невъзможно
да даде кратък отговор. “Ще
трябва да прегледаме всеки

случай”, каза тя.
“При скоростта, с която

се случват нещата, светът
иска да чуе европейския
глас”, продължи Фон дер
Лайен. “Скоростта е твърде
висока, за да не се чува този
глас постоянно или твърде
често заради блокирането
от една държава. Затова
наистина съм убедена, че се
нуждаем от гласуване с ква-
лифицирано мнозинство”,
допълни тя.

Председателят на ЕК за-
яви, че очаква 27-те
държавни и правителствени
ръководители да приемат
препоръката на ЕК относ-

но статута на кандидати за
Украйна и Молдова. От
двете страни ще се изисква
да изпълнят множество ус-
ловия преди началото на
официалните преговори за
членство.

Фон дер Лайен отбеляза,
че Словакия и Турция са
получили перспектива за
членство през 1999 г., но
Словакия се е устремила
напред, за да стане член,
докато Турция сега е по-
отдалечена от ЕС, отколко-
то преди 23 години.

Междувременно маке-
донският външен министър
Буяр Османи съобщи в ин-
тервю за телевизия “Телма”,
че не вижда политическа
воля в София за отпадане на
ветото.

Лидерът на управляващата в Полша партия “Право и
справедливост” Ярослав Качински подаде оставка от поста
вицепремиер, предаде Полската агенция по печата (ПАП).
Постът му ще бъде поет от министъра на отбраната Мари-
уш Блашчак.

“Това е напълно естествено решение”, каза Качински
пред ПАП. “Води се война, а той е министър на отбраната,
така че в конкретната ситуация подобно съчетаване на
постовете има много големи предимства”, допълни той.

Ярослав Качински е най-важният политик в страната,
ръководи правителството при вземане на решения и лично
избира хората за висши позиции, включително премиера
Матеуш Моравецки. Той беше предупредил, че иска да
напусне кабинета, за да се съсредоточи върху подготовка-
та на партията си за парламентарните избори догодина.
“Реших, че трябва да се съсредоточа върху нещата, които
са най-важни за бъдещето на Полша. Не надценявам ролята
си, но... партията трябва да се съживи, защото наближава
най-важното време на света за една политическа партия”,
отбеляза Качински.

Êà÷èíñêè íàïóñêà
ïîëñêèÿ êàáèíåò

ФОН ДЕР ЛАЙЕН ПРЕДЛАГА

Åâðîïà äà îòìåíè
ïðàâîòî íà âåòî
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1675 - ОСНОВАНА Е ОБСЕРВАТОРИЯТА В

ГРИНУИЧ, ДНЕС КВАРТАЛ НА ЛОНДОН. Това
прави кралят на
Англия Чарлз II. Ме-
ридианът, който
минава през нея, е
приет за нулев и
спрямо него се опре-
деля географската
дължина. Това ста-
ва международна норма едва в края на ХIХ в.
Средното гринуичко време (GMT) някога e било
наблюдавано от Гринуичката обсерватория, ко-
ято днес не работи, но все още там се намира
топка, която пада всеки ден, за да отчете точ-
но 13 ч.

1898 - РАЖДА СЕ ЕРИХ МАРИЯ РЕМАРК,
НЕМСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1970 Г.). Рождено-
то му име е Ерих Паул Ремарк.
Един от най-известните ав-
тори на антивоенни романи.
През 1928 г. създава творба-
та, донесла му световна сла-
ва - “На Западния фронт
нищо ново”, в която разказва
за жестокостите на война-
та през погледа на 19-годиш-
но момче. Романът и негово-
то продължение “Обратният
път” са изгорени публично от националсоциа-
листите през 1933 г. Автор на още десет рома-
на, сред които “Трима другари”, “Триумфална-
та арка”, “Време да се живее и време да се мре”
и др. Книгите му са преведени на 58 езика.

1933 - РАЖДА СЕ ДИМИТЪР КАЗАКОВ, ХУ-
ДОЖНИК (УМИРА 1992 Г.). Известен с псевдо-
нима Нерон. Работи с
всички техники и разнооб-
разни материали. Прави 15
самостоятелни изложби,
като най-успешната е през
1980 г. Излага свои карти-
ни в най-престижните га-
лерии в Ню Йорк, Париж,
Мадрид, Виена, Токио, То-
ронто, Атина, Базел, Люксембург. Творби на
Нерон са притежание на Националния фонд за
съвременно изкуство в Лувъра (Париж), на музея
“А.С. Пушкин” (Москва) и на Императорската
колекция в Токио.

1941 - НАЦИСТКА ГЕРМАНИЯ НАПАДА
СССР, БЕЗ ДА ОБЯВИ ВОЙНА. Кодовото наиме-
нование на операцията е
“Барбароса”. В навечерието
на нападението до граница-
та на Съветския съюз са
съсредоточени 180 дивизии, 4
въздушни флота, финландски
и румънски войски. Цялата
групировка включва 3,9 млн.
души, 3600 танка, над 46 000
полеви оръдия и минохвъргач-
ки и около 4400 бойни само-
лета. Най-голямата военна
операция в историята прераства във Велика
Отечествена война и завършва с разгром на хит-
лерофашизма.

1996 - УМИРА НЕДЯЛКА КЕРАНОВА, НАРОД-
НА ПЕВИЦА (Р. 1941 Г.). Солистка на фолклор-
ния ансамбъл в Плов-
див, на Държавния ан-
самбъл с ръководител
Филип Кутев. Пее с
почти всички инстру-
ментални групи в Тра-
кия. Наричали са я “най-
мъжката певица”,
“българската Ела Фиц-
джералд”, “доайенът
на сватбарската пе-
сен”, “перлата на Тракия”. Носител на златни
медали от музикални фестивали в Румъния, Ав-
стрия, Югославия, България. Сред най-популяр-
ните й песни са “Мама на Георги думаше”, “Ста-
но, бяла Стано”, “Заради тебе, Гроздано” и др.

Окопаване

Комисията за защита
на конкуренцията (КЗК)
няма правомощия за це-
ново регулиране, нито в
нейната компетентност
попада разследване на
спекула и защита на по-
требителите. Това раз-
пространиха в свое

изявление от прослову-
тата комисия преди ден
във връзка с цените на
горивата. Казано с думи
прости - според КЗК
поскъпването на гори-
вата не е нейна работа.
Толкоз!

Темата за цените на
горивата отново се не-
жежава в последните
дни. Вярно е, че инфла-
цията ни удря отвсякъ-
де, но горивата
поскъпнаха пак за поре-
ден път и цените им
вече са твърдо над 3 лв.
за литър, и дори най-
обикновените бензин и
дизел започват да добли-
жават 3,50 лв. Ценооб-
разуването на горивата
у нас е тема, която ви-

наги е предизвиквала
страсти и често е
въпрос, който, поне за
обикновените българи,
винаги остава без отго-
вор, докато ни изпраз-
ват джобовете. Много-
кратно назад в годините
на КЗК се е налагало,
поради високия общест-
вен интерес и чувстви-
телността на темата, да
се “заема” с горивата,
ама досега не сме чули
за резултат. Въпреки че
в тази комисия едни
хора буквално са се
окопали, вземат големи
заплати, а никак не е
ясно дали и какво точно
работят. Освен да каз-
ват, че от тях нищо не
зависи, щото нямали

правомощия.
Впрочем, там със си-

гурност се кръстят с две
ръце вотът на недове-
рие към правителството
да мине. Защото така и
на тях може да им се
разминат законовите
промени, с които се
предвижда да бъде на-
мален мандатът на
състава на комисията.
По принцип сегашният
състав на антимонопол-
ната комисия трябва да
бъде сменен догодина,
след като в началото на
2021 г., по време на
третото правителство
на ГЕРБ, бе увеличен на
7 години мандатът на
верните на Борисов
хора.

Мая ЙОВАНОВСКА

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Ех, тези пари...

Вторачени в болни-
ците, дори експертите
забравят да броят бол-
ничните легла. А те не
са просто кревати. Нуж-
на им е апаратура и обо-
рудване, които отгова-
рят на съвременните ме-
дицински стандарти. И
още по-важното - необ-
ходим е квалифициран

медицински екип.
От началото на про-

мените до днес у нас се
говори за големия брой
болници. Години наред
здравни министри опит-
ваха всячески да ги на-
малят. В Министерство-
то на здравеопазването
поне 3-4 национални
здравни карти, за чието
изработване бяха вложе-
ни милиони, събират
прах. Никоя не даде ре-
зултат. Защото не е из-
годно. Защото болници-
те са търговски друже-
ства. На пациента може
и да не му се нрави, че
трябва да пролежи 2-3
дни в болница за изслед-
вания, но... Трябва да
бъде усвоена клинична
пътека, т.е. пари.

В България нито

болниците ще намале-
ят, нито болничните
легла. За разлика от
ЕС, където намаляват.
В същото време у нас
почти отсъства звеното
за продължително лече-
ние и рехабилитация.
Въпреки че сме едни от
най-болните и най-заста-
ряващи европейци.

Всяка година у нас се
наливат все повече пари
за болнично лечение. И
всеки критикува систе-
мата за безотговорното
пълнене на тази каца без
дъно. Всяка година се
увеличават хоспитализа-
циите. И тази снежна
топка става неконтроли-
руема. Всяка година
критици авторитетно
отбелязват, че у нас
няма профилактика. Да,

няма. Но за нея няма
нито пари, нито интерес
за провеждането й. Тя е
изгодна за здравето на
хората, но не и за систе-
ма, изградена на основи-
те на търговските дру-
жества.

Май е време ние,
данъкоплатците, хората,
които стриктно си пла-
щаме здравните осигу-
ровки, да изискаме от
държавата да промени
правилата така, че да
живеем по-дълго в здра-
ве. А за това никак не
помагат и рекламите на
“природни” съставки в
хранителни добавки с
неясен произход и цени
много по-високи от ле-
карствата, за които уче-
ни са работили поне по
15 години.

Аида ПАНИКЯН
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Не мога да приема отказа на
Румен Радев да заеме страна в
ясно очертания конфликт, който
е или връщане на власт на сили-
те около Бойко Борисов и мрач-
ното статукво, или, макар и труд-
но, но да продължаваме и да
опитваме да направим промени
в България. Не мога да приема и
заплитането в този абсолютно
фалшив курс, че има неясни опити за убеждаване на депутати.
Хората, гласували за ИТН, никога не са предполагали, че тяхната
партия ще изпадне до нивото на присъдружна на ГЕРБ и ДПС,
заяви народният представител от “БСП за България”.

Сегашното управление никога не е било подчинено на разби-
рането “няма ляво - няма дясно”. Стана ясно, че само с леви мерки
може да се постигнат леви резултати и благодарение на БСП беше
реализиран най-социалния бюджет, който сме имали по времето
на прехода.

Когато анализирахме дали трябва да участваме в управление-
то, решихме, че при сегашната ситуация е необходимо в правител-
ството да има социален вектор. През последните 6 месеца отсто-
явахме нашата социална политика и основната роля на БСП е
хората да се почувстват защитени в окото на бурята.

Нашите бивши коалиционни партньори от ИТН вече са участ-
ници в разрушаването на трети парламент. Не смятам, че тяхното
мнение може да бъде взето за меродавно, и не им вярвам, защото
не смятам, че настоящото управление може да бъде корупционно,
а смисълът му се дължи на мощната антикорупционна заявка, за
която продължаваме да бъдем длъжници на хората. Изборът на
тази сложно направена коалиция продължава да се крепи върху
това, че от нея се очаква изчистването на България. Това продължа-
ва да бъде кредитът на доверието, който кара хората да излизат
на площада, за да подкрепят правителството.

Изборите са нормален демократичен инструмент. Винаги
можем да направим избори. Миналата година ги направихме 3
пъти и видяхме, че постигането на управление при толкова слож-
но фрагментирана политическа ситуация съвсем не е лесен про-
цес. Ако направим още едни избори сега, че ще направим още
едни и още едни. Длъжни сме да опитаме да продължим живота
на това управление. Имаме добри идеи, които можем да реализи-
раме, и това ни кара да потърсим доверие от българските граж-
дани. В момента залогът не е БСП, а как ще живеят българските
граждани в окото на кризата.

БНТ

АЛЕКСАНДЪР СИМОВ:

Íàé-âàæíî å õîðàòà
äà ñà çàùèòåíè

Като чуя за пенсии, няма как да
не взема думата. Сигурно, г-жо Са-
чева (Деница Сачева от ГЕРБ), през
2017-2021 г. е нараснала някаква
пенсия при ГЕРБ, остава и да не
нарасне, поне заради задължително-
то увеличение по чл. 100 от Кодекса
за социално осигуряване. Но не каз-
вате, че през 2009, 2010 и 2011 г.
пак управляваше ГЕРБ с един друг
финансов министър (Симеон Дянков
- б.р.), споменат тук с прословутия
му израз за постната пица, който не

ÃÅÐÁ âîäåøå ïîëèòèêà
íà ãåíîöèä
êúì ïåíñèîíåðèòå
Слагахте в центъра на внимание финансовата стабилност на системите,
но винаги и само за сметка на хората, заяви министърът на труда
и социалната политика по време на дебатите за вота на недоверие

ГЕОРГИ ГЬОКОВ:

направи осъвременяване в наруше-
ние на българското законодателство.
За това не говорите.

Не говорите и за нещата от 2017-
а, 2018-а и 2019-а, когато пак прило-
жихте някакви странни правила в на-
рушение на закона.

Откъде ще се вземат парите за
следващата година? Ами вие напра-
вихте ново предложение за увеличе-
ние, преди минути го вкарахте в На-
родното събрание, с разходи по-го-
леми от тези, които предлага прави-

телството. Казахте ли откъде ще дой-
дат парите за него?

Министърът на финансите обяс-
ни каква беше политиката, която во-
дехте от ГЕРБ спрямо българите.
Няма да я повтарям, защото наисти-
на звучи малко грубо, но ще кажа
нещо, което е важно и е следствие от
много мои срещи с пенсионери. Те
смятаха политиката на правителство-
то на ГЕРБ като геноцид към тях. И
това, че вие с вашата политика ще
сте вечно на власт и чакате по-голя-

мата част от тях да измре, за да оп-
равите тогава пенсиите. Грубо зву-
чи, но това го казват хората. Ако
искате, излезте с един микрофон
отвън и питайте пенсионерите какво
мислят за вашата политика. Дали
няма да повторят думите, които каз-
вам тук. За 12 години управление
водехте ужасяваща политика към
българите, като слагахте в центъра
на внимание финансовата стабилност
на системите, в което няма лошо, но
винаги и само за сметка на хората.

“Един от ключовите макро-
икономически показатели при
сравняване на ефективността
на дадена икономическа поли-
тика е динамиката на иконо-
мическия растеж. Според НСИ
през първото тримесечие ико-
номическият растеж в Бълга-
рия надхвърля 4%. Това е над
средния процент на ЕС и е
близо и над бившите соцстра-
ни в Източна Европа.” Това
заяви народният представител
от “БСП за България” проф.
Румен Гечев по време на деба-
тите по вота на недоверие

2020 г. Международният
валутен фонд казва, че тази
година растежът ще е 3,2%,
спрямо 2023 г., динамиката
расте до 4,5%. С тази тенден-
ция ни се представя зелен кар-
тон, обясни социалистът и
даде пример с други европей-
ски страни, като Франция,
Испания, Португалия и Пол-
ша, при които прогнозите са
за намаляване на динамиката
на растежа.

По думите на Гечев втори-
ят показател, свързан с иконо-

РУМЕН ГЕЧЕВ:

Íÿìà îñíîâàíèå
çà âîò íà íåäîâåðèå
ïî ôèñêàëíè ïðè÷èíè

мическия растеж, е
външнотърговският оборот.
“Колегите от опозицията ата-
куват данните, като казват, че
вносът расте по-бързо от из-
носа. Това е абсолютно вярно
и по-точно - износът януари-
април 2022-ра расте с 33,6%,
а вносът с 40,5%. Това по
принцип е негативна тенден-
ция”, посочи той, но направи
сравнение с мотора на ЕС Гер-
мания, където вносът расте с
25,2%, а износът - само с 9,2%,
т.е. разликата в България меж-
ду вноса и износа е по-благо-
приятна.

Подобни са случаите в Ита-
лия, Испания, Португалия, така
че няма как да бъде атакуван
този показател. Това е логич-
но, а основната причина е уве-
личението на цените на енер-
гоносителите, каза проф. Гечев.

“Многократно обяснихме,
че няма как да бъдат наложени
санкции на България заради
това, че бюджетният дефицит
е 4,1, а не 3%”, категоричен бе
Гечев и допълни: “Дълговете
на европейските страни са

между 90 и 180% от БВП. Сто
пъти беше казано, че в Бълга-
рия има в пъти по-нисък дълг
спрямо БВП от повечето стра-
ни членки на еврозоната. Така
че и по този показател няма
как да имаме притеснение”,
посочи народният представи-
тел от левицата.

“Във вашата атака към пра-
вителството сте посочили, че
държавният дълг расте, което
е неоснователно, тъй като и от
министъра на финансите беше
казано, че той намалява”,
обърна се Гечев към вносите-
лите на вота на недоверие.

Още един от мотивите е
високата инфлация и това со-
циалистът определи като мно-
го тревожен проблем, но уточ-
ни: “Инфлацията в България е
по-висока от средната за ЕС,
но тя е по-ниска от страни
членки на еврозоната, бивши
соцстрани като Естония, Лат-
вия и Литва. Нашата инфлация
към момента е 14-15% и про-
гнозите са до края на годината
да намалее.”

“Като сравняваме Евростат,
Международния валутен фонд
и световни банки, виждаме, че
параметрите на България не ви
дават основание да твърдите,
че се намираме в криза и дес-
табилизация на финансовите
показатели, тъй като показате-
лите говорят сами по себе си.
Тоест нямате основание да ис-
кате вот на недоверие по фис-
кални причини”, категоричен
бе проф. Румен Гечев.
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Êîãî íàêàçâàò òåöîâåòå
ñ òåçè ÷óäîâèùíè öåíè?
Защо държавата не национализира дружествата за ток, вода и парно

Свидетели сме на невижда-
на, нечувана,  галопираща спе-
кула с цените. На някои стоки
дори с часове. Бързо се уве-
личават и милионерите, а ра-
ботещите обедняват и се чу-
дят как да вържат двата края.

Може ли топлофикациите
да искат такова непоносимо
увеличаване на цените? Кого
наказват? Редовните, невинни-
те клиенти са най-ощетените.
Ще стане така, че вместо да
си изпишат вежди, топлофика-
циите ще си извадят очите. За-
щото в един момент няма да
могат да си събират таксите.

Народът казва “Беден чо-
век - жив дявол!” Отново дра-
стично ще се увеличат клиен-
тите, които ще търсят начини
как да не плащат безбожно
високите цени, ще изнамират
незаконни способи да крадат
топлина.

Тогава пак се питаме:
“Защо имаме КЕВР?” Кога
тази комисия, скъпо платена
от нашите джобове, е защита-

Петра ТАШЕВА

Има много хора, кои-
то мислят, че животът е
материална форма на би-
тието. Както скулпторът
вае от глина, желязо, гипс,
мрамор или камък обра-
зи, движения, хора, живот-
ни, както художникът с
четка отразява върху
платното емоциите на
мисълта и на окото, така
само онова, видимото, е
реално. Формата осмисля
битието, съдържанието е
неживо.

Слабите адвокати, а
те са повече от другите,
знаят винаги как, но не и
защо. Казват, че така е и
с лекарите. Не че няма
нужда от тях - един тех-
ник често е по-полезен от
инженера, лаборантите в
болниците имат свое зна-
чение за лекуването, кое-
то може да се окаже по-
важно от това на лека-
ря... Да, за всеки има
място под небето. Но
дали за всеки има място
на небето?

Има ли смисъл да зна-
еш как, щом не знаеш
защо? Има ли смисъл
животът без идеални
цели? И ако на човеците
е дадено да мислят само
за материалното, видимо-

Да питам.
Майдан срещу кого, хора? Гражданска война

между КОИ?
Хайде, нека си впрегнем мисленето.
Майдан се прави срещу властта. Тук срещу

КОЯ власт?
Гражданска война става само ако има кой и

срещу кого да се бие. И какво? Розовите палета
ще се бият срещу КОГО?

Охххх... думи, думи, думи..
Това може да се случи само при положение,

че милиони абсолютно независими българи из-
лязат с кирки, лопати и кой каквото друго наме-
ри срещу ПОЛИТИЦИТЕ, които унищожават
България от 32 години. А, да не забравя - и
срещу техните проектанти.

И това ще стане, но не точно сега. Макар че
времето наближава... с всеки метър завзет от
Русия в Украината...

Та я си стойте спокойно и гледайте как да си
подсигурите живота през зимата, щото тези няма
да ни създадат никакви по-благоприятни усло-
вия, напротив. Налага се ние сами да си ги създа-
ваме.

Цените и доходите.
Оттам нататък пристрастията изчезват, ако

ти се бърка в джоба и каквито и да са доводи,
престават да важат!

Това е, просто е за обяснение. Та хайде да не
търсим под вола теле.

Единственото “теле” са цените и доходите.
Друго няма...

Фейсбук

вала нас, потребителите?
Кога е спряла нарастването
на цените на водата и парно-
то? Или с високите си запла-
ти членовете на КЕВР не усе-
щат тежестта, която се сто-
варва на другите?

Сега пак сме изправени
пред “робството”, от което
не можем да се отървем. Те-
цовете изяждат всякакво уве-
личаване на заплати и пенсии.
Затова никой не обича, не
уважава, не почита дружест-
вата за вода и парно.

Защо държавата не наци-
онализира дружествата за
електроенергия, вода и топ-
лина? Това, което правят, е
истински геноцид, терор, и
то над редовните потребите-
ли. Така е било и до днес не
се е променило - най-съвест-
ните, най-работливите вина-
ги да носят на гърбовете си
мързеливите, крадците и
шмекерите.

Защо има двойно отчита-
не на топломерите? Защо
трябва да има посредници
между топлофикациите и по-
требителите? Защо имат тол-
кова  голям състав фирмите,

които отчитат топломерите?
Какво правят тогава служи-
телите на топлофикациите?
Колко пъти сменяхме топло-
мерите, а цените на парното
стават все по-непоносими.

Държавата не е ли в състо-
яние да се справи с тези дру-

жества? Как тогава тя ще се
грижи за гражданите, как ще
ги пази от спекулата с цените
на енергията, парното и во-
дата? Не е ли достатъчно, че
качеството на топлоподаване-
то и водоснабдяването не е
на висота? Да не кажа, че е

направо е лошо, но затова
компенсации няма.

Държавниците ни трябва
да направят всичко възможно
да имаме поносими цени за
най-необходимото - храна,
топлина и вода. Това е най-
важното днес!

Òîâà, çíà÷è, áèëî äåìîêðàöèÿòà...

Владимир ГЕОРГИЕВ

то, земното, защо се
опитват да преодолеят
гравитацията, да летят не
само със самолети и кос-
мически кораби, а и с
мечти?

Независимо как живее
човек - богато, охолно,
бедно или мизерно, на
един етап от възрастта си
задава въпроса защо е
живял. Затова вероятно и
кан Омуртаг е написал
Търновския надпис.
Може би това е харак-
терно и за колективното,
общественото съзнание -
нали ние сме социални
животни, често пъти цели
цивилизации са загивали,
усетили отсъствието на
трайна цел на битието си.
Чувал съм да казват, че
историята на човечество-
то е проникната от стре-
меж към по-добър мате-
риален живот. В това
няма нищо лошо. Техно-
логиите непрекъснато се
подобряват, за да улеснят
битието, да направят дел-
ника по-лек, по-смислен,
по-щастлив. Идеите, иде-
алното е оставено на ре-
лигиите, на философията
и на поезията.

Добре, така да бъде.
Независимо че развитите
технологии не правят
съвременния живот по-
щастлив, още по-малко -
по-охолен, ще се съгласим

с това, за да зададем
въпроса: защо ние, бълга-
рите, сме толкова злобни?
Алчни? Присвоителни?
Дребни? Еднодневни?
Нищожни? Завистливи?

Не всички са такива.
Така да бъде. Ала как
тогава политическата бе-
зотговорност, клатушка-
ща държавата вече триде-
сет години ту приспивно,
ту турболентно, успява
да се задържи на власт и
с помощта на общество-
то да обсебва обществе-
ните блага в името на
обществения упадък?
Това ли било демокраци-
ята - с енергията на обоб-
ществената алчност и на-
ционализираната глупост
да се наложи такава фор-
ма на управление, която
да изсмуква смисъла на
живота на мнозинството
в името на охолството на
малцинството?

Това, значи, било де-
мокрацията...

Само дето корумпи-
раната демокрация е по-
лоша от автокрацията.
Липсата на идеални цели
не превръща материално-
то във форма, а в смисъл.
Ако скулпторът просто
искаше да си вае, без да
изрази нещо с това, щеше
да зареже длетото и чука
и да остави тази работа в
ръцете на майката приро-

да. Ако художникът из-
ползваше четката и плат-
ното, без да вложи себе
си и преклонението си
пред красотата, без да по-
желае да даде израз на
своята идея за идеалното,
щеше да остави очите си
отворени само за онова,
което е вече сътворено от
живота, защото по-добро
и съвършено няма.

Нима е хубаво да
живееш в демокрация,
която стимулира грабе-
жа? Която не зачита за-
коните? Която тормози и
мами народа в името на
справедливостта? Шепа
хора без морал се кате-
рят по стълбицата на
властта с подкрепата на
влечуги от подземния
свят на интелектуалната
нищета. И ние не ги раз-
познаваме като такива,
напротив - завиждаме им
и ги приемаме за еталон
на успеха.

Е не ни ли омръзна
това? Тъкмо се появи
някой с мъничка надежда
да промени статуквото -
и веднага го омаскарява-
ме, защото ни прилича на
художник, който се
опитва да рисува живота
не такъв, какъвто е, а
какъвто би могъл да
бъде; не материален, а
идеален. Такова нещо
ние не прощаваме: духов-
ното трябва да е сдуха-
но, иначе ще го издуха-
ме. Свиня от кладенчова
вода не разбира.

Åäèíñòâåíîòî „òåëå”
ñà öåíèòå è äîõîäèòå

Дима НИКОЛОВА
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Руският енергиен гигант
“Газпром” изпрати зловещо
предупреждение към Европа,
че може да спре напълно до-
ставките на природен газ по
тръбопровода “Северен по-
ток”. А това разпалва страхо-
вете, че Старият континент ще
преживее още една бурна
зима по отношение на достав-
ките и цените на суровината.

Сега, когато горещата
вълна удари Западна Европа
още преди лятото, политици-
те в региона търсят начин да
запълнят подземните хранили-
ща с природен газ, за да оси-
гурят на домакинствата до-
статъчно гориво, за да
поддържат осветлението и до-
мовете топли, преди да се
върне студът.

Опасенията от сериозен
недостиг на газ през зимата се
дължат на риска от пълно
прекъсване на доставките за
ЕС, който получава приблизи-
телно 40% от газа си по рус-
ки тръбопроводи. Брюксел се
опитва бързо да намали зави-
симостта си от руските въгле-
водороди в отговор на почти
четиримесечната война на
Кремъл в Украйна.

Притеснения

Притеснението за мнозина
е колко надеждни са руските
газови потоци към Европа, до-
като конфликтът продължава
и докато действат западните
икономически санкции. Моск-
ва вече е прекъснала достав-
ките на газ за Финландия, Пол-
ша, България, датската Orsted,
холандската фирма Gasterra и
германските договори на
енергийния гигант Shell зара-
ди спора за плащане на газ
срещу рубли.

Преди дни “Газпром” реши
допълнително да ограничи до-
ставките по газопровода “Се-
верен поток”, който се про-
стира от Русия до Германия
под Балтийско море. Също
така намали потоците към
Италия.

Руският газов монополист
използва като оправдание за
прекъсването на доставките
технически проблем. Компани-
ята твърди, че той произтича
от забавеното връщане на обо-
рудване, обслужвано от гер-
манската Siemens Energy в
Канада. Австрия и Словакия
също съобщиха за намаляване
на доставките от Русия.

Нещо повече - в коментари,
които вероятно са изпратили
предупреждение в целия ЕС,
главният изпълнителен дирек-
тор на “Газпром” Алексей
Милер каза, че Русия ще играе
по своите правила, след като
фирмата намали наполовина
доставките за Германия.

“Нашият продукт, нашите
правила. Ние не играем по
правила, които не сме създа-
ли”, коментира Милер по вре-
ме на панелна сесия на Меж-
дународния икономически фо-
рум в Санкт Петербург, цити-
ран от The Moscow Times.

Оправдания

Милер е казал, че връщане-
то на оборудване в компресор-
ната станция “Портовая” -
част от газопровода “Северен
поток”, който пренася руски

газ до Германия, е било въз-
препятствано от западните
икономически санкции. Той
добави, че не вижда решение
на проблема.

Германският министър на
икономиката Робърт Хабек
отхвърли твърдението, че за-
падните санкции са виновни, и
определи ограниченията на до-
ставките от Русия като “поли-
тическо решение”, предназна-
чено да разстрои региона и да
повиши цените на газа.

Според агенция Блумбърг
тази седмица може да се очак-
ва най-голямото поскъпване на
синьото гориво от началото на
войната в Украйна, като цена-
та на суровината ще се увели-
чи с 60 процента.

Последният спор изглежда
отново потвърждава риска за
европейските страни, силно
зависими от руския газ, особе-
но на фона на нарастващите
опасения, че Москва може да
приложи по-голям натиск
върху доставките през следва-
щите месеци.

Подчертавайки сериозност-
та на тези опасения, главният
изпълнителен директор на
МАЕ Фейт Бирол предупреди
миналата седмица, че страните
от ЕС може да са изложени на
риск от недостиг на енергия

през зимата, ако държавите
членки не предприемат повече
стъпки за подобряване на енер-
гийната ефективност.

Инструмент

От Европейската комисия
твърдят, че са запознати с изяв-
ленията на “Газпром”, че ще
намали доставките през “Севе-
рен поток”. Говорител на ЕК
описа този ход като още един
пример за това, че “Газпром”
и Русия използват своите енер-
гийни доставки като инстру-
мент за изнудване. Все още не
е известно кога и дали газови-
те доставки през “Северен
поток” ще се нормализират.

У нас пазарът остава срав-
нително нестабилен. През ав-
густ цената на синьото гориво
отново може да тръгне нагоре,
се разбра от искането на
държавния доставчик “Булгар-
газ” до Комисията за енергий-
но и водно регулиране (КЕВР).
С десет дни закъснение тя одо-
бри цената на природния газ
за този месец. Регулаторът
потвърди оценката на “Булгар-
газ”, според която бизнесът и
топлофикациите ще получават
суровината с 13% по-евтино
спрямо месец май.

През следващите месеци
основното предизвикателство
е да бъдат осигурени дългос-
рочни договори за алтернатив-
ни доставки. За постигане на
сигурност на доставките и ста-
билност на цените КЕВР пре-
поръчва да се сключат догово-
ри с поне три алтернативни до-
ставчика с различни методи на
формиране на цената.

Каква ще е цената за юли
предстои да се види. На 11 май
“Булгаргаз” внесе прогноза,
според която тя ще е 142,11
лв./MВтч, което е малко над
определеното сега от КЕВР за
юни. Решението за цената на
синьото гориво през юли ще
бъде взето от КЕВР в начало-
то на следващия месец.

Прогноза

Държавният доставчик
“Булгаргаз” направи предва-
рителната си прогноза и за
август и според нея газовата
цена се очертава да е 149,39
лв./MВтч на база ценообра-
зуващите елементи до 10
юни. Това е поскъпване с
5,1% спрямо юли.

Според експерти обаче има
още доста време до края на
юни за юлската, а още повече
- за августовската цена, защо-
то сега “Булгаргаз” е прину-
ден да сключва краткосрочни
сделки, които реално са на
борсовите спот цени.

“С постигнатата цена за
юни “Булгаргаз” доказва, че с
привличане на нови достав-
чици България може да по-
стига по-ниски цени от тези
на “Газпром”, което е добре,
както за битовите потребите-
ли, така и за конкурентоспо-
собността на българска ико-
номика. Общият ни стремеж
е това да бъде посоката през
следващите месеци и години
и по този начин страната ни
да преодолее историческата
си енергийна зависимост от
един доставчик - Русия”, ко-
ментира председателят на
КЕВР Станислав Тодоров.

Äîêúäå ùå ñòèãíå
ãàçîâàòà âîéíà
Очакванията са тази седмица
синьото гориво да поскъпне с 60%

С цел да намалее зависимостта си от руския газ,

Европейският съюз се обяви наскоро за възобновяване

на проекта за интерконекторна газова връзка между

Франция и Испания, наречен MidCat, съобщава RFI.

Проектът MidCat е за газопровод с дължина 190 км.

Той бе предложен през 2013 г. и трябваше да свърже

Каталуня с Югоизточна Франция. Целта е да се

транспортира алжирски газ, който се разтоварва

в Испания, към останалата част на Европа.

Понастоящем само два газопровода със скромен капаци-

тет свързват двете страни. Работите по проекта бяха

изоставени през 2019 г., след като енергийните регула-

торни органи на Франция и Испания изразиха неблаго-

приятно мнение. Проектът беше оценен като прекалено

скъп и нерентабилен. Това мнение се споделяше и от

Европейската комисия. Той се натъкна също така

и на противопоставянето на природозащитните

неправителствени организации.

Днес условията са различни. Цените на газа скачат и

Европейският съюз се стреми по всякакъв начин да

диверсифицира доставките си, за да не зависи повече

от Русия. През миналата седмица операторът на

френската газопреносна мрежа Terega обяви, че желае

проектът отново да бъде поставен на дневен ред.

Друг проект за газопровод, наречен EstMed, също се

възражда. Тръбата, която в основната си част е по

морското дъно, би осигурила снабдяването на Европа

от офшорните израелски находища, намиращи се в

Средиземно море. Капацитетът й е около 10 млрд.

куб. м годишно. Тя би трябвало да минава през

Кипър и Гърция и краят й да бъде в Италия.

Оценяван като сложен и скъп, проектът въобще

не бе подложен на обсъждане. Но войната в

Украйна може съществено да промени ситуацията.

През последните месеци се появи и трети проект,

внесен от Турция. Анкара мечтае да изгради газопровод,

транспортиращ към Европа израелския офшорен газ.

Изграждането му е не толкова скъпо, колкото EstMed,

но Израел проявява колебания, въпреки подобряването на

отношенията между двете страни в последно време.

Евгени ГАВРИЛОВ

Âúçêðúñâàò ñòàðè ïðîåêòè
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Защо лекарствата масово поскъпват?

„Íÿìà êàê äà å
îò ñàìî ñåáå ñè”

Месеци наред фармацевти и
пациенти алармират за скок в
цените на лекарствата. Според
Аркади Шарков от Експертен
клуб за икономика и политика
(EКИП) поскъпването на меди-
каментите без рецепта е с около
30%, а на тези, заплащани
напълно или частично от НЗОК
- между 1 и 10%. Здравният ек-
сперт обясни, че причините за
това са много - сред тях са гало-
пиращата инфлация, войната в
Украйна и КОВИД-пандемията.
Към момента действията на уп-
равляващите по отношение на
овладяването на цените на ме-
дикаментите обаче се оказват
недостатъчни.

Каква е ситуацията?

По думите на Шарков лекар-
ствата няма как да поскъпнат от
само себе си, тъй като подлежат
на тежка ценова регулация. От
една страна са медикаментите,
които се заплащат от НЗОК. За
тях има т.нар. външно рефери-
рани цени, или по-ясно казано
“цените се сравняват с цените
на същите продукти в 10 опре-
делени държави и най-ниската
става цена за България”, посочи
експертът. От друга страна са
лекарствата с и без рецепта, за
които има пределни цени и
т.нар. таван.

Това означава, че поскъпва-
нето се дължи на друг феномен,

Таня ГЕРМАНОВА

а именно отстъпката, която
търговецът на едро може да
направи към търговеца на дреб-
но (аптеката), и отстъпката, ко-
ято тя може да предложи на по-
требителя, или да задържи ня-
каква част за себе си.

Тази отстъпка е нормативно
установена и в години на ико-
номически подем обикновено
голяма част стига до потребите-
ля. Казусът е, че с началото на
инфлационната спирала, а впос-
ледствие и войната, разходите
на всички по веригата на достав-
ки се повишиха и немалка част
бяха компенсирани чрез нама-
ляването на отстъпката по ве-
ригата и в краен резултат за по-
требителя. Ето защо се усеща,
че лекарствата в България
поскъпват, категоричен е здрав-
ният икономист.

Той подчерта, че в процент-
но изражение най-голямо
поскъпване се наблюдава при
най-масово употребяваните ле-
карства - тези без рецепта. При
тях цената само се заявява и
може неколкократно да се про-
меня през годината според
търсенето и инфлацията.

“Там повишението е между
20 и 30%, но в парично израже-
ние става въпрос за повишение
между 1 и 3 лв. При лекарствата
с рецепта процентното повише-
ние в цената е възможно само с
процента на инфлацията за по-
следната година. Скъпите тера-
пии и лекарствата, заплащани
напълно или частично от НЗОК,
са с най-малък ръст, тъй като и
ценовата регулация там е най-
строга - между 1 и 10%”,
допълни Аркади Шарков.

Причините за скока

Димитър Маринов от Българ-
ския фармацевтичен съюз също
обърна внимание, че в търгов-
ските взаимоотношения на паза-
ра на лекарства има допълнител-

ни условия. Затова, когато ико-
номическата обстановка се вло-
ши, определените допълнителни
отстъпки и бонуси - които в
нормално време са били отпус-
кани по веригата на лекарство-
снабдяването, в условията на
дефицити, повишено търсене и
други икономически причини,
вече не са налице. “Това може да
бъде причината, без да се проме-
нят фактически пределните цени
на лекарствата, да се повишават
реалните цени, които са били под
пределните, просто защото ни-
кой вече не може да си позволя-
ва да предоставя отстъпки”, за-
яви Маринов.

Войната в Украйна, оказва
се, е сред ключовите двигатели
на поскъпването на медикамен-
тите. Според Шарков инвазията
е повишила цените на всички
продукти по производствената
верига и е спомогнала за това
инфлацията да се задълбочи.

Повишаването на цените на
електроенергията, транспорта и
суровините влияят на цените с
положителен знак. Също така
някои български производители
на лекарства имат фабрики и
складове на територията на
Украйна, които са засегнати,
което естествено води до загу-
би както за фирмите, така и за
българската държава.

Шарков обясни, че

първият по големина
износ

на България към Русия е на фар-
мацевтични продукти - към 2020
г. той е бил на стойност от около
132 млн. долара. Вторият по
големина износ от България към
Украйна е на същите продукти -
към 2020 г. той е бил на стой-
ност от около 33 млн. долара.

“Към момента няма ясни
данни за износа, тъй като война-
та започна едва преди 3 месеца,
но информацията от произво-

дителите е, че търпят загуби - от
една страна, заради прекъсване-
то на линиите на доставки във
военните зони, а от друга - зара-
ди промяната на договорите и
изискването за заплащане в руб-
ли към Руската федерация”, каза
още Шарков.

По думите му само преди
дни парламентът на Украйна е
приел промени в своето законо-
дателство и е създал правна
възможност за прекратяване на
търговски взаимоотношения с
фармацевтични компании,
търгуващи или произвеждащи в
Русия и Беларус. Това, оказва
се, може да засегне и български
фармацевтични производители.

Аркади Шарков заяви още,
че вносът ни от Украйна е ос-
новно на суровини за химични-
те производства, но също и на
спирт, поради това, че едни от
основните съставки за производ-
ство са пшеница и други зърне-
ни култури. “Що се касае за ал-
тернативните доставчици, всеки
производител на лекарства има
задължение за диверсифицирана
линия на доставки - или поне
няколко алтернативи именно за-
ради подобни неочаквани съби-
тия от негативно естество”, от-
беляза експертът. И даде пример
със случилото се в САЩ с бе-
бешкото мляко. Най-голямата фа-
брика там затвори, а после се
оказа, че поради свръхрегулация
на производството нямат до-
статъчно алтернативи и в момен-
та са изправени пред продовол-
ствена криза, застрашаваща най-
малките членове на обществото.

Здравният експерт е катего-
ричен, че рекордните цени на
газа и галопиращата инфлация
влияят на поскъпването на ле-
карствата, както на всички оста-
нали производства, които са за-
висими от тези базови енерго-
източници.

Отвъд изброените дотук,
има и още един двигател на

поскъпването на медикаменти-
те, заработил на още по-високи
обороти покрай коронапанде-
мията. Той тласка не само це-
ните на лекарствата, но допри-
нася и за реорганизация... на
полето на фармацевтичните
производители. Става дума за
процеса по деглобализация или
регионализация, който пандеми-
ята от КОВИД-19 задълбочи
още повече.

Ще има ли
поевтиняване,

ако се намали ДДС?

Въпреки видимия скок в це-
ните пациентът не поема цяло-
то поскъпване на лекарствените
продукти. По думите на Шар-
ков дори към момента голямата
част от увеличението е за смет-
ка на компаниите производите-
ли - от една страна, заради регу-
латорните механизми, а от дру-
га - заради това, че не могат да
си позволят да оставят пациен-
тите без животоспасяващи и жи-
вотоподдържащи терапии.

Казусът тук е, че държавата
по никакъв начин не се заема с
облекчаване на производители-
те и покачващите им се разходи,
даже напротив. В момента има
ценово менгеме - базовата стой-
ност се покачва, а таванът оста-
ва на същото ниво, вследствие
на което маржовете на компа-
ниите се свиват. Рано или късно
това може да доведе до отлив на
определени продукти от пазара
поради достигане на цена под
себестойност.

Според Шарков немалко
пъти управляващите са обеща-
вали безплатни лекарства за
пенсионери, деца и други соци-
ални групи. Към момента обаче
действията на държавата по
овладяване на цените на меди-
каментите се оказват недо-
статъчни.

Димитър Маринов от Българ-
ския фармацевтичен съюз обяс-
ни, че пределната цена за търго-
веца на едро (склада) се образу-
ва, като към регистрираната се
добавят 7% надценка - за лекар-
ства до 10 лв., 6% - за лекарства
между 10 и 30 лв., и 4% - за
лекарства над 30 лв. (но не пове-
че от 10 лв.). Пределната цена за
аптеката се образува, като към
регистрираната (не става дума за
цената на склада, а за регистри-
раната от ПРУ) се добавят 20%
- за лекарства до 10 лв., 18% - за
лекарства между 10 и 30 лв., и
16% - за тези над 30 лв. (но не
повече от 25 лв.).

По думите на Маринов на
всеки етап от ценообразуване-
то има и ДДС 20%. При лекар-
ствата без рецепта се регистри-
ра само крайната пределна цена
за пациентите в аптеката.

Както виждате, пределните
цени на лекарствените продук-
ти с и без рецепта са регулира-
ни, ясни и определени, и про-
мяната на ДДС автоматично би
рефлектирала върху тях. Ако се
намали ДДС на лекарствените
продукти, следователно би се
намалила и пределната им цена
със съответния процент, посо-
чи Маринов.

Той е категоричен, че при
евентуално намаляване на ДДС
не е възможно складовете и
аптеките да запазят предишни-
те цени, защото пределните
цени също се намаляват. В този
смисъл лекарствата ще поевти-
неят със съответното намаля-
ване на ДДС.

Economic.bg,
със съкращения
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Елена Хайтова гостува
в Народно читалище
„Николай Хайтов - 1936”

Народно чи-

талище “Николай

Хайтов - 1936”

организира пред-

ставяне на книга-

та “Животът ми

- див(н)а приказ-

ка” от Елена Хай-

това на 23 юни

от 18,30 ч. в сало-

на на читалище-

то в кв. “Изток”

в София (бивше

кино “Изток”).

Връчват наградите
„АртАкция на годината -
за изкуство с кауза”

Първите награди “АртАкция на

годината - за изкуство с кауза” ще

бъдат връчени на празнична церемония

на 22 юни от 20 ч. в РЦСИ “Топлоцен-

трала”. Водещ ще бъде Мариан Вълев,

а за музиката ще се погрижи Свилен

Ноев. Победителите ще получат изящ-

на статуетка, грамота, парична сума

на стойност 1000 лв., ваучер за книги,

ваучер от Fashion Days, акредитация за

предстоящото издание на “Синелиб-

ри”, безплатен достъп до събития, ор-

ганизирани от Artvent.

Група “Осъмски ритми” и Тея
Ангелова Михайлова при НЧ
“Съзнание 1894” в с. Асеновци се
класираха на първо място и получиха
златни медали лично от Янка
Рупкина по време на ХХV фестивал
“Северняшка китка” в Павликени

Представиха сборника
„Велик е нашият войник”

Премиера на

книгата “Велик е

нашият войник”

се състоя в Дома

на културата

“Средец” в Со-

фия. Сборникът с

документални

разкази, есета,

стихотворения и

др. е плод на съвме-

стната  инициа-

тива на Съюза на българските творци

и Съюза на офицерите и сержантите

от запаса и резерва. Посветена на

героичните защитници на България,

книгата запознава с живота и делото

на видните пълководци ген. Данаил Ни-

колаев, ген. Стефан Тошев, ген.-майор

Тодор Кантарджиев, ген. Владимир

Вазов, полк. Борис Дрангов и др.  Откъси

от творбите на най-изявените автори

прочете актрисата Цонка Великова.

Изпълненията на пиано на маестро

Валентин Стамов допълниха творчес-

ката атмосфера на срещата.

Живописни и скулптурни
творби от Евгени Велев и
Юксел Мюрветов са подре-
дени в столичната галерия
“Контраст”. Публикуваме
част от представянето на из-
куствоведката Мария-Магда-
лена Глибина на авторите и
техните произведения.

“Още самото заглавие на
изложбата - “Агнецът, неиз-
бежното, всемирът”, е пред-
поставка за комплицирани
връзки от екзистенциален ха-
рактер, религия, космос, об-
щочовешки ценности и други
човешки звена, които са не-
променливи, без значение от
времето, в което битуваме.

Целият творчески вихър
е разделен на три пункта, ко-
ито могат да се четат отдел-
но, могат да се възприемат
като едно цяло. Всеки зрител
има свободата да дешифрира,
както желае, но истината е,
че концептът, който влагат
авторите, е структуриран по
този начин - две различни
точки (“Агнец”, “Неизбеж-
но”), свързани от “Всемира”.

Евгени Велев е космопо-
литен артист със свой соб-
ствен почерк. Живописта му
е наивистична, светла като
колорит, гротескна и брутал-
на заради тази характерна
гротескност. Въпреки това
картините на Велев излъчват

Бляскаво музикално шоу подготвя
Петя Буюклиева по повод творческия си
юбилей от 2 по 20 години - на 23 юни от
20 ч. в зала 1 на НДК. Концертът “С мен
бъди” включва златните хитове, песни,
печелили “Гран при”, както и свежите
превъплъщения на певицата от шоуто за
звездни имитации “Като две капки вода”.

Петя Буюклиева за пореден път ще
развълнува сърцата на няколко поколе-
ния българи с неизчерпаемата си енергия
и яркото си присъствие.

Изненадите по време на концерта
спектакъл ще бъдат много - на сцената до

Трима изумителни соли-
сти гостуват на Софийската
филхармония на 23 юни.
Цигуларката Акико Сува-
наи, пианистът Евгени Бо-
жанов и цигуларят Еманю-
ел Чекнаворян под палката
на маестро Найден Тодоров
ще ни потопят в света на
Менделсон с Концерт за
цигулка, пиано и струнен
оркестър в ре минор и Кон-
церт за цигулка и оркестър
в ми минор.

СНИМКА TAMIHITO YOSHIDA

Акико Суванаи Eвгени Божанов Еманюел Чекнаворян

Òðèìà ñâåòîâíîïðèçíàòè ñîëèñòè ñâèðÿò
â åäèí êîíöåðò íà Ñîôèéñêàòà ôèëõàðìîíèÿ

СНИМКИ СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

положителна вибрация, коя-
то успокоява човешкото око,
но пък колкото повече кар-
тините му се разглеждат,
толкова повече дълбочина се
вижда в тях. Не става въпрос
за онази техническа дълбо-
чина, характерна за класиче-
ското и академичното изку-
ство. Дълбочината, която
Велев вкарва в произведени-
ята си, е чрез закодирани
послания, достъпни само за
онези, които имат културно
натрупване в себе си и до-
статъчно добре развита се-
тивност, за да могат да по-
емат информацията, която
авторът предава. В платната
му има препратки към хрис-
тиянската вяра, но тези ре-
ференции са маркирани по
неглижиран начин, без да то-

Åâãåíè Âåëåâ è Þêñåë
Ìþðâåòîâ â „Êîíòðàñò”
Изложбата „Агнецът, неизбежното, всемирът”
показва живопис и скулптура от двамата автори

певицата, за която няма стилови граници
в музиката, ще застанат талантливи
български музиканти, както и гост звез-
дите Мария Илиева, Криско, Миро,
“Deep Zone Project”, група “Rock
Session”, Михаела Маринова, Рафи Жа-
макорцян, гайдарят на Валя Балканска -
Петър Янев, и формация “Орфикус”,
Тони Георгиев, EVA, балет “Фънки
мънкис”. Със специално участие в спек-
такъла ще се включи и един от най-доб-
рите оперни артисти в света - тенорът
Бойко Цветанов. Концертът се провеж-
да с подкрепата на Столичната община.

Ïåòÿ Áóþêëèåâà ïîäãîòâÿ ñïåêòàêúëà
„Ñ ìåí áúäè” ïî ïîâîä 2 ïî 20 ãîäèíè íà ñöåíàòà

варят и да издигат религи-
ята в основен фокус.

Юксел също е артист с
реноме. Следва същата ли-
ния като своя
колега и при-
ятел Евгени, но
представя нещата
през своя призма.
Чрез своите скулпту-
ри авторът показва
“Неизбежното”, което е
препратка към корана, къде-
то се казва: “Imam Iskender
Ali Mihr”, което в превод оз-
начава: “Неизбежното (кое-
то наистина ще се случи)!”,
Сура ал-Хакка - ал-Хакка-1,
Сура Неизбежното стих-1.
Тази сентенция може да
бъде разбрана по много на-
чини, но ако погледнем уни-
версално - каквото трябва да
се случи, ще се случи. Неиз-
бежен е животът, неизбеж-
на е смъртта, неизбежна е
любовта, неизбежна е ми-
сълта, неизбежно е начало-
то и краят. Юксел показва
неизбежността на всичко по
един елегантен, динамичен
и изискан начин в своите
скулптури. Авторът успя-
ва да овладее силата на
дървото и метала като ма-
териал, превъплъщавайки
ги в скулптурни произведе-
ния с дълбоки символистич-
ни съдържания.”

СНИМКА ЛИЧЕН АРХИВ

Юксел Мюрветов,
“Композиция I”

Евгени Велев,
“Агнецът и всемирът”



СПРАВОЧНИК 2022

СРЯДА

22 ЮНИ14

ТЕЛЕЦ

Само с хубост не ста-
ва ,  защото времето
лети, без да покажете
най-ценното от вас.
Стегнете се.

ОВЕН

Денят предполага да
включите в ход всички
нестандартни методи.
Ще покажете възмож-
ности.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Не се страхувайте да
сте искрени. Животът
е прекалено кратък, за
да го губим в премълча-
ване.

22 май - 21 юни

РАК

Повече умереност няма
да ви навреди. Ако се
чувствате уморени ,
това е добър повод да
спрете.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Някои неща не зави-
сят от нас. Но всяка
ситуация има положи-
телна страна. Намере-
те я.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Това, на което се пра-
вите, няма да издържи
дълго. Искреността се
цени, и то от точните
хора.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Посрещайте всичко с
широка усмивка. Няма
да ви вземат за несе-
риозни,  ще оправите
нечий ден.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Не пренебрегвайте съ-
ветите на близки, ако
са били във вашата
ситуация. Доверете им
се.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Който много знае, мал-
ко говори. Има риск да
досадите, ако сте при-
казлив. Бъдете внима-
телни.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Даденото положение
вече не ви устройва.
Това е нормално, но
съобщете новината до-
стойно.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Самонавиването е до-
ста опасно. Филмът, в
който стоите,  няма
добър край. Дайте глав-
ната роля.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Преминали сте дадени
граници и се чудите на
лошо отношение. Има-
те възможност да се
поправите.

ХОРОСКОП

ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

29
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

27
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

28
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

31
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

5.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡-
ÌÓ‚

9.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
9.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË -

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ìœËÌˆÂÒ‡ ÀËÎËÙÂÂî -

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÏÎ‡-

‰Ëˇ Ã‡ÍÓ œÓÎÓî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -
Ú‚ ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË -

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ìŒÒÚ‡Ì‡ÎËÚÂ. —ÌËÏÍË ÓÚ

Â‰Ì‡ ‚ÓÈÌ‡î - ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
22.00 ìŒÚ‚˙‰ ¿ÚÎ‡ÌÚËÍ‡î - 8-ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ, 1 ÂÔ.(12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ì’‡ÌË·‡Îî - Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 10 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
0.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
0.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
2.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
3.10 ƒÊËÌÒ /Ô/
3.40 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î - Ú‚

ÙËÎÏ
4.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
5.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/
5.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ -

ÍÛËÁ ¯ÓÛ
14.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡

ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ -
ÍÛËÁ ¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ
ËÁÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
Ò.3 ÂÔ.57

21.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî
- ÒÂË‡Î, ÂÔ.76

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.11

00.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî
- ÒÂË‡Î, Ò.13 ÂÔ.4

01.00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.5 ÂÔ.1

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ -

ÚÓÍ¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ì«‡ÍÎ˛˜ÂÌËÂî - ÒÂË-

‡Î

22.45 ì ÂÔÓÒÚî - ÒÂË‡Î,

ÒÂËˇ 1,2

00.25 ìœ‡‡‰ Ì‡ ÔÓ·Â‰ÂÌËÚÂî

- ÙËÎÏ

01.20 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

02.05 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

Ú‚ ¯ÓÛ

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ-

¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ì«‡ÍÎ˛˜ÂÌËÂî - ÒÂË-

‡Î

00.10 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î /Ô/

01.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
/Ô/

02.15 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî /Ô/

03.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
/Ô/

04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
08.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
09.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌÓ Á‡ÒÂ-

‰‡ÌËÂ Ì‡ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ
Ò˙·‡ÌËÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ

13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

/Ô/
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
23.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî /Ô/

≈‚ÒÂ‚ËÈ ·ËÎ ÔÓÒÚÓˇ-
ÌÂÌ Ë ÌÂÔÓÍÓÎÂ·ËÏ ‚
Ô‡‚ÓÒÎ‡‚ÌÓÚÓ ËÁÔÓ‚Â‰‡-
ÌËÂ

—‚ÂÚË ≈‚ÒÂ‚ËÈ ·ËÎ
ÂÔËÒÍÓÔ Ì‡ „‡‰ —‡ÏÓÒ‡Ú,
ÍÓÈÚÓ ÒÂ Ì‡ÏË‡Î ÔÓ‰ ÛÔ-
‡‚ÎÂÌËÂÚÓ Ì‡ ‡ÌÚËÓıËÈ-
ÒÍËˇ Ô‡ÚË‡ı. “ÓÈ ·ËÎ
Ô‡‚Ó‚ÂÂÌ Ï˙Ê, ·Î‡„Ó-
˜ÂÒÚË‚, ËÁÔ˙ÎÌÂÌ Ò Â‚-
ÌÓÒÚ ÔÓ ¡Ó„‡, ÔÓÒÚÓˇÌÂÌ
Ë ÌÂÔÓÍÓÎÂ·ËÏ ‚ Ô‡‚Ó-
ÒÎ‡‚ÌÓÚÓ ËÁÔÓ‚Â‰‡ÌËÂ
‚˙‚ ‚ÂÏÂÚÓ, ÍÓ„‡ÚÓ ÂÂ-
ÒÚ‡ Ì‡ ¿ËË ÒÂ ÛÒËÎ‚‡Î‡.

—ÎÂ‰ ÒÏ˙ÚÚ‡ Ì‡ Ò‚Â-
ÚËˇ ‚ÂÎËÍ ˆ‡  ÓÌÒÚ‡Ì-
ÚËÌ ‚ ËÁÚÓ˜Ì‡Ú‡ ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡ Ì‡ ˆ‡ÒÚ‚ÓÚÓ ÒÂ ‚˙ÁÍ‡-
˜ËÎ Ì‡ ÔÂÒÚÓÎ‡ ÌÂ„Ó‚Ë-
ˇÚ ÒËÌ  ÓÌÒÚ‡ÌˆËÈ, ÍÓÈÚÓ
·ËÎ ‡Ë‡ÌËÌ. œÓ ‚ÂÏÂ Ì‡
ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ ̂ ‡Û‚‡ÌÂ Ô‡‚Ó-
ÒÎ‡‚ÌËÚÂ ÔÂÊË‚ÂÎË „Ó-
ÎˇÏÓ „ÓÌÂÌËÂ. —ÎÂ‰ Ìˇ-
ÍÓÎÍÓ „Ó‰ËÌË ˆ‡  ÓÌ-

ÒÚ‡ÌˆËÈ ÛÏˇÎ, ‡ ÒÎÂ‰
ÌÂ„Ó ÒÂ ‚˙ÁÍ‡˜ËÎ fiÎË‡Ì
ŒÚÒÚ˙ÔÌËÍ. “ÓÈ ÓÚÌ‡˜‡ÎÓ
‚˙Ì‡Î Ò‚ÂÚË ÃÂÎÂÚËÈ ÓÚ
Á‡ÚÓ˜ÂÌËÂ Ì‡ ‡ÌÚËÓıËÈ-
ÒÍËˇ ÔÂÒÚÓÎ, ÌÓ ÔÓÒÎÂ
ÓÚÌÓ‚Ó „Ó ËÁ„ÓÌËÎ. œÓ
‚ÂÏÂ Ì‡ ˆ‡Û‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
fiÎË‡Ì ’ËÒÚÓ‚‡Ú‡ ÷˙Í‚‡
ÔÂÊË‚ˇÎ‡ Ó˘Â ÔÓ-„ÓÎÂ-
ÏË ÁÎËÌË. —Â˘Û ÌÂˇ ·ËÎÓ
ÔÓ‚‰Ë„Ì‡ÚÓ „ÓÌÂÌËÂ, Ì‡-
ÒÓ˜ÂÌÓ „Î‡‚ÌÓ ÒÂ˘Û ‰Û-
ıÓ‚ÂÌÒÚ‚ÓÚÓ. ÃÌÓ„Ó Ô‡-
‚ÓÒÎ‡‚ÌË ˆ˙Í‚Ë ÓÒÚ‡Ì‡-
ÎË ·ÂÁ ÒÎÛÊËÚÂÎËÚÂ ÒË, ‡
Ò‚ÂÚËÚÂÎÒÍËÚÂ ÔÂÒÚÓÎË -
·ÂÁ ‡ıËÂÂË. —‚ÂÚË ≈‚-
ÒÂ‚ËÈ ÒÍËÎ ÂÔËÒÍÓÔÒÍËˇ
ÒË Ò‡Ì, Ó·ÎˇÍ˙Î ÒÂ ‚˙‚
‚ÓÈÌË¯ÍË ‰ÂıË Ë Á‡ÔÓ˜-
Ì‡Î ‰‡ Ó·ıÓÊ‰‡ —ËËˇ,
‘ËÌËÍËˇ Ë œ‡ÎÂÒÚËÌ‡,
Í‡ÚÓ ÛÚ‚˙Ê‰‡‚‡Î ıËÒ-
ÚËˇÌËÚÂ ‚ Ô‡‚ÓÒÎ‡‚Ì‡Ú‡
‚ˇ‡.

 ˙‰ÂÚÓ Ì‡ÏË‡Î ˆ˙-
Í‚‡ ·ÂÁ ÒÎÛÊËÚÂÎË, ˙ÍÓ-

ÔÓÎ‡„‡Î Ò‚Â˘ÂÌËˆË, ‰ˇ-
ÍÓÌË Ë ‰Û„Ë ÍÎËËˆË Ë
Ì‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÔÓÒÚ‡‚ˇÎ Á‡
ÂÔËÒÍÓÔË Ò‡ÏÓ ÚÂÁË, ÍÓË-
ÚÓ ÓÚı‚˙ÎˇÎË ÂÂÒÚ‡ Ì‡
¿ËË Ë ‚ˇ‚‡ÎË Ô‡‚Ó-
ÒÎ‡‚ÌÓ. —ÎÂ‰ ÔÓÁÓÌ‡Ú‡
ÒÏ˙Ú Ì‡ fiÎË‡Ì Á‡ÔÓ˜Ì‡Î
‰‡ ˆ‡Û‚‡ ·Î‡„Ó˜ÂÒÚË‚Ë-
ˇÚ Ë ıËÒÚÓÎ˛·Ë‚ ˆ‡ »Ó-
‚Ë‡Ì, ÔË ÍÓ„ÓÚÓ Ò‚ÂÚË
ÃÂÎÂÚËÈ ÓÚÌÓ‚Ó ·ËÎ
‚˙Ì‡Ú Ì‡ Ò‚Óˇ ÔÂÒÚÓÎ.

ÃÂÎÂÚËÈ Ì‡Ô‡‚ËÎ
ÔÓÏÂÒÚÂÌ Ò˙·Ó ‚ ¿ÌÚË-
ÓıËˇ, Ì‡ ÍÓÈÚÓ ‰Ó¯ÎË
27 ÂÔËÒÍÓÔË

“Â Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡ÎË Ì‡
‚ÒË˜ÍË ‰‡ ËÁÔÓ‚ˇ‰‚‡Ú Ë
Ô‡‚ÓÒÎ‡‚ÌÓ ‰‡ ÒÂ ÔË-
‰˙Ê‡Ú Í˙Ï Â‰ËÌÓÒ˙˘ËÂÚÓ
Ì‡ —ËÌ‡ Ò ŒÚˆ‡, ‡ Ò˙˘Ó Ë
ÚÓ‚‡ ‚ÂÓÛ˜ÂÌËÂ, ÛÚ‚˙-
‰ÂÌÓ Ì‡ Ô˙‚Ëˇ ¬ÒÂÎÂÌ-
ÒÍË Ò˙·Ó.  ˙Ï ÚÓ‚‡ ÓÔ-
Â‰ÂÎÂÌËÂ ÒÂ ÔËÒ˙Â‰Ë-

ÂÂË Ë ‰Û„ËÚÂ Ò‚Â˘ÂÌË
ÎËˆ‡ Ë Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î ‰‡ ËÏ
·˙‰‡Ú ‚˙Ì‡ÚË ÔÂ‰Ë¯ÌË-
ÚÂ ÔÂÒÚÓÎË. ¬˙Ì‡ÎË ÒÂ
Ò‚ÂÚË ÃÂÎÂÚËÈ - ‚ ¿ÌÚË-
ÓıËˇ, Ò‚ÂÚË œÂÎ‡„ËÈ - ‚
À‡Ó‰ËÍËˇ, Ò‚ÂÚË ≈‚ÒÂ‚ËÈ
- ‚ —‡ÏÓÒ‡Ú. œÂ‰Ë ‚ÒË˜-
ÍÓ ≈‚ÒÂ‚ËÈ ÒÂ ÔÓÒÚ‡‡Î ‰‡
ËÁ·ÂÂ Ì‡ ‡ıËÂÂÈÒÍËÚÂ
ÔÂÒÚÓÎË Ï˙ÊÂ, ‰ÓÒÚÓÈÌË
Ë Ú‚˙‰Ë ‚ Ô‡‚ÓÒÎ‡‚ËÂ-
ÚÓ. —‡ÏËˇÚ ≈‚ÒÂ‚ËÈ ÓÚË-
¯˙Î ‚ „‡‰ ƒÓÎËıËÌ‡ Ò ·Ó-
„ÓÛ„Ó‰ÌËˇ Ã‡ËÌ, ÍÓÈÚÓ
·ËÎ ËÁ·‡Ì Á‡ ÂÔËÒÍÓÔ Ì‡

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 22 ˛ÌË Ò‚. Ò‚˘Ï˜Í ≈‚ÒÂ‚ËÈ, ÂÔ. —‡ÏÓÒ‡ÚÒÍË. —‚. Ï˜ˆË √‡Î‡ÍÚËÓÌ Ë fiÎË‡ÌËˇ

ÌËÎË ‡Ë‡ÌËÚÂ Ë ÔÓÎÓÊË-
ÎË ÔÓ‰ÔËÒËÚÂ ÒË, Á‡˘ÓÚÓ
ÒÂ ·ÓˇÎË ÓÚ Ô‡‚ÓÒÎ‡‚ÌË-
ÚÂ ‡ıËÂÂË - Ò‚ÂÚËÚÂ
ÃÂÎÂÚËÈ, ≈‚ÒÂ‚ËÈ Ë œÂÎ‡-
„ËÈ, ÍÓËÚÓ ÒÂ ÔÓÎÁ‚‡ÎË Ò
„ÓÎˇÏÓÚÓ Û‚‡ÊÂÌËÂ Ì‡
ˆ‡ˇ. —ÎÂ‰ ÒÏ˙ÚÚ‡ Ì‡
ÌÂ‰˙Î„Ó ˆ‡Û‚‡ÎËˇ »Ó‚Ë-
‡Ì, Ì‡ ÔÂÒÚÓÎ‡ ÒÂ ‚˙ÁÍ‡-
˜ËÎ ¬‡ÎÂÌÚ Ë ÂÂÚËˆËÚÂ
ÓÚÌÓ‚Ó ÒÂ ‚˙Ì‡ÎË Í˙Ï
Ò‚ÓÂÚÓ ÁÎÓ‚ÂËÂ. —‚ÂÚË
ÃÂÎÂÚËÈ ·ËÎ ËÁ„ÓÌÂÌ ‚
¿ÏÂÌËˇ, œÂÎ‡„ËÈ ‚ ¿‡-
·Ëˇ, ‡ Ò‚ÂÚË ≈‚ÒÂ‚ËÈ ·ËÎ
ÓÒ˙‰ÂÌ Ì‡ Á‡ÚÓ˜ÂÌËÂ ‚
“‡ÍËˇ. ƒÓÍ‡ÚÓ ÒÂ Ì‡ÏË-
‡Î ‚ »ÒÚ‡, ‰ÓÒÚË„Ì‡Î
ÒÎÛı, ˜Â ‚ “‡ÍËˇ Ò‡ Ì‡-
ıÎÛÎË „ÓÚË Ë ÒËÎÌÓ ˇ ÓÔÛ-
ÒÚÓ¯‡‚‡Ú. «‡ÚÓ‚‡ Ò‚ÂÚË
≈‚ÒÂÚËÈ ÓÒÚ‡Ì‡Î ‚ »ÒÚ‡,
Í˙‰ÂÚÓ ÊË‚ˇÎ ‰Ó ÒÏ˙ÚÚ‡
Ì‡ ˆ‡ ¬‡ÎÂÌÚ.

—ÎÂ‰ ÌÂ„Ó Á‡ÔÓ˜Ì‡Î ‰‡
ˆ‡Û‚‡ ˆ‡ √‡ˆË‡Ì. “ÓÈ
ÓÒ‚Ó·Ó‰ËÎ ‚ÒË˜ÍË ‡ıË-

ÚÓÁË ‡Ë‡ÌÒÍË „‡‰.  Ó„‡-
ÚÓ Ò‚ÂÚË ≈‚ÒÂ‚ËÈ ‚ÎˇÁ˙Î
‚ „‡‰‡, Â‰Ì‡ ÊÂÌ‡ - ‡Ë-
‡ÌÍ‡, ı‚˙ÎËÎ‡ ‚˙ıÛ ÌÂ„Ó
ÓÚ ÔÓÍË‚‡ „ÎËÌÂÌ Ò˙‰ Ë
‡ÁÒÂÍÎ‡ „Î‡‚‡Ú‡ ÏÛ.

ŒÚ Ú‡ÁË ‡Ì‡ Ò‚ÂÚË ≈‚-
ÒÂ‚ËÈ ÒÂ ‡Á·ÓÎˇÎ Ë ÒÂ
ÔÂÒÚ‡‚ËÎ ‚ √ÓÒÔÓ‰‡.
”ÏË‡ÈÍË, ÚÓÈ Á‡ÍÎËÌ‡Î
‚ÒË˜ÍË ‰‡ ÌÂ ÓÚÏ˙˘‡‚‡Ú
Ì‡ ÊÂÌ‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ „Ó Ì‡‡-
ÌËÎ‡. —‚ÂÚÓÚÓ ÏÛ ÚˇÎÓ
·ËÎÓ ‚˙Ì‡ÚÓ ‚ —‡ÏÓÒ‡Ú,
Í˙‰ÂÚÓ ·ËÎÓ ÔÓ„Â·‡ÌÓ Ò
˜ÂÒÚ.
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‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚
- ìœ‡‰ÓÌî;  ’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
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√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Œ“√Œ¬Œ–» Õ¿  –⁄—“Œ—ÀŒ¬»÷¿“¿

Œ“ ¡–Œ… 118

¬ŒƒŒ–¿¬ÕŒ: ì¬ÒˇÍÓ ÁÎÓ Á‡ ‰Ó·Óî. »»“.
“ÓÌÛÒ. ÕÓÎÚ /ÕËÍ/. ”˜ÍÛ. “ÂÌ. ŒÚË /ÃÂÎËÌ/
. —ÂÎÓ. ƒÂ·ÂÎ‡Ì. ƒÓÏ. œÂÒÓ. –Â. »‚‡. ŸÛÂˆ.
÷Ë„Î‡. ¿Ú. ÃÓÁÂ /¿Ì‡ÒÚ‡ÒËˇ/. —Â / ‡ÚËÌ/.
fl‰. —‡Í. ƒ‡ÚË‚. ÀËÌ˜. —¬. ¬ÓËÌ. —‡Î. —‡Ë.
≈ÔËÚÂÚË. “ËÙÎËÚ. “‡Á. œË. –‡Ï. ŒÌÂ /ΔÓÊ/.
»ÎËÍ. À‡Ó. ¡‡Í‡Ï. »Ì‡Ú. —ˇÌÍ‡. ì ‡î. ≈Ú.  ÓÌÚË
/¡ÛÌÓ/. –ËˆËÌ. ÕÂ. À‡Â. ÃÛÎËÌÂ. «‡ËÌ.
Õ‡ÛÏ. »‚ /¿ÌÚÓÌ/. ¿ÎÔËÌ‡ËÈ. ¡.¡. ¿Ë. ¿ÂÒ.
ÿÓ. À‡. —ÚËÎ. √ÂÌÂ‡ÎÓ„Ëˇ. ŒÎ. –‡Ì‡. ÕÓÍ‡ÛÚ.

Œ“¬≈—ÕŒ: ì¬ÒË˜ÍÓ, ̆ Ó Ò‚ÂÚË ÌÂ Â ÁÎ‡ÚÓî.
flËÍ. ÃÛÁ‡. œ‡Î‡Ú. ¿ÔËÎ. »ÍÚÛÒ. –ÂÍ‚ËÁËÚ.
ì¿ËÂÎî. –ÂÔÂ. ŒÚ /¿ÌÓÎ‰/. »ÌÒ /œÓÎ/. ì¿ÁÚî.
ÀÂˆ /—Ú‡ÌËÒÎ‡‚/. ƒËÂÔ. ì—ÓÎÌ‡î. ì√‡î. ÀÓÚÓÒ.
—‡ÌÚËÎˇÌ‡. –ÛÂÌ.  ÓÌÂ. ŒˆÂÚ. ¿ÌÚÂÌË. ìÕ‡...î.
«ÛÌ‰. »ËÒ. ì–ÓÍËî. ¿È¯Â. ¡‡Ò. ≈„. ¬‡Ú‡. ÃÛ
/…Ó„ÂÌ/. Œ‡Ì. ìŒ·ÂÎˇî. ÀËÏ·. –ÛÏ·. ÀÓ /
ƒÊÓÌ/.  ÓÌÚÂ. ¿Î. ¿ÍËÎ. ¡ÎÓÍ. ¡ÓËÎË. ƒËÒ-
ÎÓÍ‡ˆËË. ¿„‡. ≈Î. ¿‚‡. Õ‡ËÌ‡. »Õ–¿. »Û. ìŒÚ
ËÌ‡Ú Ó˜ËÚÂ ÏË ÌÂ ‚Ë‰ˇÚî.
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ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
18.00 Левски - Пирин

ПО ДИЕМА СПОРТ 3
19.00 Лудогорец - Гройтер Фюрт

ПО БНТ 3
ПЛУВАНЕ
10.00 и 19.00
СП в Будапеща

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
13.00 Турнир в Истборн
(мъже)

ПО МАКС СПОРТ 2
14.00 Турнир в Майорка
(мъже)

ПО МАКС СПОРТ 3
ВОЛЕЙБОЛ
17.00 Бразилия - Полша
20.00 Сърбия - САЩ

ПО ЕВРОСПОРТ 2
ФЕХТОВКА
17.00 ЕП в Анталия

СНИМКИ БТА

Италианецът Томас Чекон спечели плуването на 100 м гръб в Будапеща
с нов световен рекорд 51,60 сек. Той подобри с 0,15 сек. времето
на Райън Мърфи (САЩ) от финала на Олимпиадата в Рио де Жанейро 2016

Звездите на Голдън Стейтс Уориърс Стивън Къри
(вляво) и Демион Лий показват Купата на НБА в
шампионския парад по улиците на Сан Франциско.
“Воините” спечелиха за седми път трофея
с 4:2 победи над Бостън Селтикс

Новият стадион на ЦСКА
ще бъде готов за началото на
сезон 2025/26. Проектът е
поверен на международния
оператор “Sportfive”. Строи-
телството ще се осъществи в
съществуващата чашка на
“Армията” и целта е новото
съоръжение да се впише в пар-
ковата среда. Капацитетът ще
е 18 хиляди зрители. За тази
цел ще бъде премахната пис-
тата, като феновете ще са по-
близо до терена.

“Надяваме се и национал-
ният отбор да играе на нашия
стадион, разчитаме да има и
концерти на международни и
местни звезди. 10 000 кв. м ще
бъдат върнати на парка. Цели-
ят стадион ще бъде с покрив.
Ще има подземни гаражи, а ако

Стамен Белчев се връща в ЦСКА. 53-го-
дишният специалист ще води втория отбор на
“червените”. От новия сезон съставът ще се
подвизава в третото ниво на българския фут-
бол. Хасковлията е поканен на “Армията” лич-
но от собственика Гриша Ганчев. Твърди се,
че опитният специалист е приел офертата, като
са уточнени всички детайли по договора. За
последно Белчев работи в Арда, където бе сме-
нен от Александър Тунчев.

Григор Димитров (№21 в
света) победи Рафаел Надал
(Исп, №4) с 6:3, 2:1 в трени-
ровъчен мач преди “Уим-
бълдън”. Водещият ни тени-
сист е доминирал над носи-
теля на рекордните 22 титли
от Големия шлем. Матадорът
е изпитвал затруднения с
началния удар, като рядко е
вкарвал първото си подаване
и е допуснал множество

Двамата български представители във вчерашния ден на Све-
товното първенство по плувни спортове в Будапеща отпаднаха в
сериите. 19-годишният Даниел Нанков завърши на 46-о място на
100 м свободен стил. Той финишира за 50,30 сек., като остана
далеч от топ 16.

22-годишният Калоян Братанов също не успя да преодолее
сериите на 200 м съчетано. Той даде резултат 2:01,22 мин., което
му отреди 21-ва позиция.

Томас Чекон спечели световната титла на 100 м гръб. 21-
годишният италианец триумфира с нов световен рекорд от
51,60 сек.

Кейти Ледецки влезе в историята като първата жена с 20
медала от световни първенства на 50-метров басейн. 25-годишна-
та американка стигна до златото на 1500 м св. стил с 15:30,15 мин.

Íàíêîâ è Áðàòàíîâ
îòïàäíàõà ðàíî â Áóäàïåùà

ÖÑÊÀ ñ íîâ ñòàäèîí
ïðåç 2025 ãîäèíà
Гриша Ганчев ще изхарчи 80-90 милиона лева

има нужда от външен паркинг,
той ще бъде екологично ори-
ентиран. Стадионът е не само

за футбол, но и за други неща
- като концерти, конференции.
Стадион за футбол се използ-

ва по-малко от 30 дни.
Въпросът е какво да правим в
останалите 330 дни”, заяви
Щефан Хилер от компанията,
която ще менажира този про-
ект от началото на строежа за
срок от 30 години.

На 1 юли започват проуч-
ванията и подготовката на до-
кументацията, а разрушаване-
то на стария стадион трябва
да започне на 1 април 2023 г.

“Инвестицията е 80-90
милиона лева и е осигурена от
собствениците на клуба. На-
дяваме се държавата да е зад
нас, както досега. Финансира-
нето е отделно от клуба. Фут-
болният клуб няма да бъде
обременен с този проект”, за-
яви адвокатът на ЦСКА Ста-
нислав Трендафилов.

Щефан Хилер представи проекта
за новия стадион на ЦСКА

Ñòàìåí Áåë÷åâ ïîåìà äóáúëà íà „÷åðâåíèòå”

Ãðèøî óäàðè Íàäàë ïðåäè „Óèìáúëäúí”

ЦСКА игра контрола вчера с австрийския
Кематен. Треньорът Саша Илич вече може да
разчита на всички играчи, след като национа-
лите Иван Турицов, Георги Йомов и Яник
Вилдсхут (Суринам) се прибраха и направи-
ха по две тренировки на австрийска земя.
Извън групата остава само Жорди Кайседо,
който според “червените” има самолетни
неволи. Еквадорецът обаче иска да напуска
“Армията”.

двойни грешки. В същото
време хасковлията е бил бе-
зупречен при излизанията на
мрежата.

Срещата е прекратена
при 2:1 за Гришо във втория
сет, като 31-годишният хас-
ковлия дори е водил с про-
бив. Последните две седмици
Рафа се възстановява от хро-
ничната си контузия в стъпа-
лото и дори беше под въпрос

за най-авторитетния турнир.
Той обаче вече очаква жре-
бия. На “Ол Ингланд Клъб”
зрителите няма да видят
първите двама в световната
ранглиста Даниил Медведев
и Александър Зверев. Рус-
накът е със забрана да участ-
ва в турнира заради инвазия-
та на Украйна, а германецът
лекува изкълчения си на “Ро-
лан Гарос” глезен.


